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Załącznik  
do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  

z dnia 24 lutego 2023 r.   
 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 24 lutego 2023 roku 

 
00:14:59:09 [Teresa Bzymek]: Dzień dobry. Otwieram sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie Witam 
przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam Burmistrza Pana Dariusza Skibę, wiceburmistrza Pana Andrzeja 
Jarosińskiego, Sekretarza Pana Wojciecha Furmanek, Skarbnik, Panią Danutę Kopeć, kierownik 
MOPSu, Panią Beatę Dulębę Witam również przybyłego na dzisiejszą sesję Pana Majora Krzysztofa 
Nowickiego. Witam Państwa Radnych, Pana Sołtysa. Pragnę poinformować, że zgodnie z przepisami 
obrady Rady Miejskiej są transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 
dźwięk. Uczestnicząc w sesji wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie upublicznianie swoich danych 
osobowych w myśl obowiązujących przepisów tak zwanego RODO. Szanowni Państwo, w związku z 
rocznicą wybuchu wojny na Ukrainie spowodowaną napaścią Rosji, uczcijmy minutą ciszy ofiary tej 
wojny. Dziękuję. Przechodzimy do punktu drugiego potwierdzenie quorum. Bardzo proszę Państwa 
radnych o potwierdzenie quorum Stwierdzam, że zgodnie z listą obecności oraz potwierdzonym przez 
Państwa radnych quorum w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum niezbędne do 
prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. Przechodzimy do punktu trzeciego 
Zatwierdzenie porządku obrad. Przedstawiony porządek obrad Państwo Radni otrzymaliście wraz z 
zaproszeniem na sesję. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Proszę Pan Burmistrz Pan 
Dariusz Skiba. 
 
00:14:59:09 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni, Chciałbym wprowadzić zmiany na 
dzisiejszą sesję, a mianowicie bardzo proszę o zdjęcie z punktu 10 C projektu uchwały w sprawie 
określenia wykazu kąpielisk 2023 roku na terenie gminy Bodzentyn oraz ustalenia sezonu kąpielowego. 
Jednocześnie proszę o wprowadzenie do punktu 10 j projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego oraz do punktu 
10 k projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w Spółce w 
Spółce pod firmą Przedsiębiorstwo  Usług Komunalnych w Bodzentynie Spółka z o.o. z siedzibą w 
Bodzentynie Dziękuję bardzo.  
 
00:18:22:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Dzień dobry. Dzień dobry. Szanowni Państwo! Jeszcze raz 
zatwierdzimy quorum. W związku z przybyciem radnej Pani Agnieszki Barcikowskiej na sesję 
poczekamy trochę. Na otwarcie tableta. Zatwierdzenie quorum. Tak. Stwierdzam, że od obecnej chwili 
w sesji uczestniczy 14 radnych. Szanowni Państwo, chciałabym zapytać kto jest za zdjęciem z porządku 
obrad zgodnie z wnioskiem Pana Burmistrza z punktu 10 podpunktu c. W brzmieniu Podjęcie uchwały 
w sprawie określenia wykazu kąpielisk w 2023 roku na terenie gminy Bodzentyn oraz ustalenia sezonu 
kąpielowego. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. Przechodzimy do drugiego pytania. Kto jest za zdjęciem z porządku obrad zgodnie z 
wnioskiem Pana Burmistrza? o przepraszam, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad zgodnie z 
wnioskiem Pana Burmistrza do punktu dziesiątego podpunktu j. O treści. Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wniosek Pana 
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Burmistrza uzyskał większość głosów. I przechodzimy do kolejnego. Kto jest za wprowadzeniem do 
porządku obrad do punktu dziesiątego podpunktu k w brzmieniu? Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w Spółce pod firmą Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych Bodzentyn Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Bodzentynie Kto jest 
za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Również stwierdzam, że radni zaakceptowali większością 
głosów wniosek pana burmistrza. Przystępujemy do głosowania całego porządku obrad. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że większością głosów porządek obrad dzisiejszej 
sesji został zatwierdzony przez Państwa radnych. Przechodzimy do punktu czwartego. Przyjęcie 
protokołu z sesji z dnia 29 czerwca 2022 roku. Do protokołów nie zostały wniesione żadne uwagi. 
Proszę Państwa Radnych o przegłosowanie kto jest za,  kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 czerwca 2022 roku zostało przyjęte przez Państwa 
radnych większością głosów, przy jednym głosie wstrzymujących się. To jest radny Pan Dominik 
Dudek Przechodzimy do kolejnego głosowania. To jest przyjęcie protokołu z sesji z dnia 19 lipca 2022 
roku. Kto jest za, Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół z sesji z dnia 19 lipca 
2022 roku został przez Państwa radnych przyjęty większością głosów, przy jednym głosie 
wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego głosowania. To 
jest przyjęcie protokołu z sesji z dnia 9 sierpnia 2022 roku. Kto jest za, kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół sesji z dnia 9 sierpnia 2022 r. został przez Państwa radnych 
przyjęty większością głosów, przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik 
Dudek Przechodzimy do kolejnego punktu. To jest punkt piąty. Prezentacja Wojskowego Centrum 
Rekrutacji w Kielcach na temat ochotniczych form służby wojskowej. Bardzo proszę pana majora pana 
Krzysztofa Nowickiego o zaprezentowanie.  
 
00:26:21:01 [Krzysztof Nowicki]: Proszę państwa. Stanę tutaj, żeby mieć wszystkich państwa przed 
Żeby tyłem do powiatu nie stawać. Proszę Państwa. Na wstępie bardzo dziękuję w imieniu pana 
pułkownika Jaworskiego za zaproszenie na sesję i proszę, żeby informacje, które Państwu przekażę, 
poszły w dół. Naprawdę to są informacje bardzo fajne. To są informacje, które mogą niejednemu 
obywatelowi pomóc, wyjścia zdoła lub po prostu się wykształcić. Proszę państwa, proszę nie traktować 
mojego wystąpienia tutaj jako rekrutacji. Ja nie chcę nikogo rekrutować, ja tylko chcę przekazać 
informacje Państwu, jakie na dzień dzisiejszy, zgodnie z ustawą z 11 marca 2022 roku daje możliwość 
pracy, nauki w instytucjach i jednostkach Wojska Polskiego. Powiem Państwu, że to są znaczne 
bonusy. Proszę państwa, zaczniemy, bo macie tutaj też szkołę średnią. Byłem w niej. Jakie mają 
możliwości młodzi ludzie po szkole średniej? A więc na dzień dzisiejszy w Polsce mamy 4 akademie 
wojskowe. Akademia Wojsk Lotniczych w Dęblinie, Akademia Morska w Gdyni, Akademia Wojsk 
Lądowych we Wrocławiu i słynny WAT Wojskowa Akademia Techniczną w Warszawie. Natomiast 
państwo musicie wiedzieć, że mamy wydział medyczny na Wydziale Prawa na Wydziale Medycznym 
Uniwersytetu Medycznego w Łodzi. Dlaczego o nim mówię? Zaraz państwu powiem. Proszę państwa, 
na dzień dzisiejszy zostać studentem Akademii Wojskowej. Naprawdę nie trzeba wielce się wysilać, bo 
kiedyś to mówiło się, że sprawność fizyczna itd. Po to mają te 5 lat, żeby się usprawnić. Natomiast jest 
to bardzo proste. Egzamin z wychowania fizycznego to jest 3000 dla mężczyzn, 1000 dla kobiet bieg, 
skłony, skłony, a więc zwykłe brzuszki, ugięcia ramion. I to jest sprawdzian taki wstępny. Następnie 
rozmowa kwalifikacyjna i mamy no to co najważniejsze, a więc konkurs świadectw maturalnych. I to 
jest bardzo ważne. Ja w szkołach wszędzie mówię, że jeszcze jest czas, jeszcze jest finisz. Więc te oceny 
trzeba podnieść, żeby być, no, żeby świadectwo było brane pod uwagę. Proszę państwa, na dzień 
dzisiejszy akademie wojskowe można podzielić na dwa etapy. Pierwszy etap to jest pierwszy rok 
Akademii. I mamy tam pierwszy miesiąc. Jest to służba przygotowawcza. W czasie służby 
przygotowawczej młodzi adepci, a więc podchorążowie, uczą się żołnierskich zachowań, musztry, 
regulaminów i przysięga. Kończy się to przysięgą i na ich konto spłynie. To są pieniądze z zeszłego 
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roku bez podwyżki 4560 zł. To są pieniądze do ich dyspozycji. Do. przypominam, że do 26 roku życia 
wszyscy Polacy otrzymują pieniądze netto. Nie do. Proszę Państwa, więc, żeby uskutecznić sprawę, 
pierwszy rok dzielimy na służbę przygotowawczą. Pierwszy miesiąc 4560 bez podwyżki za 2023. Na 
razie 11 miesięcy są w dobrowolnej zasadniczej służby wojskowej i są podchorążymi I są studentami. 
Za to 11 miesięcy za każdy miesiąc na ich konto spływa 4560 zł. A więc trzeba liczyć, że to jest ponad 
50 000 rocznie i to jest do dyspozycji studenta akademii wojskowej. Oprócz tego, proszę państwa, 
rodzina nie dołoży na pewno do zakwaterowania, wyżywienia, umundurowania, bielizna, kosmetyki. 
Wszystko jest to z armii i to nie byle jakie. To jest dobrej klasy wszystko. Proszę państwa, w armii 
zakwaterowanie w akademiach jest w akademikach dwie osoby z łazienką w jednym pokoju. Trzeba 
pamiętać, że posiłki to są cztery. Łącznie z drugim śniadaniem. Obiad najczęściej to jest 3 - 4 dniowe. 
Trzeba pamiętać, że to jest naprawdę dobrej klasy posiłek. Jeżeli ktoś jest weganinem. Będzie miał 
obiad wegański. To jest kwestia tylko, żeby poinformować, że się jest weganinem. To jest pierwszy rok, 
proszę państwa, kończymy pierwszy rok i cztery następne lata. To jest już żołnierzem zawodowym. I 
bierze pieniądze takie jak żołnierz zawodowy z ich stopniem. A więc jeżeli po pierwszych dwóch 
sesjach został kapralem, to na drugim roku będzie brał pensję kaprala, to jest powyżej 5000. Również 
netto. Przypominam. Proszę Państwa, na trzecim, czwartym roku żołnierz już zawodowy podchorąży, 
będzie otrzymywał również taką samą pensję na piątym roku. Jak będzie starszym sierżantem, będzie 
otrzymywał pensję starszego sierżanta. Plus nie zapłaci za wykształcenie, wyżywienie, zakwaterowanie 
i za nic innego. Proszę Państwa, społecznie to jest o tyle fajnie, że rodzice nie dołożą do tego nawet 10 
groszy. Pamiętamy, że raz w miesiącu podchorąży jedzie do domu za darmo. Tak, przypominamy, że 
na pierwszym roku płaci za bilety 22%, a więc z Warszawy za 5 złotych jedzie do Kielc. Przypominam 
państwu, że niedawno moi synowie studiowali. Wiem, ile kosztuje zakwaterowanie w Warszawie, 
wiem, ile wyżywienie w Warszawie kosztuje studenta. Wiem, jakie to są sumy. Więc tak średnio po 
pięciu latach akademii do pół miliona powinno zostać w budżecie domowym. I o tym państwo proszę, 
żebyście przekazali tej młodzieży, żeby naprawdę jak dają to brać. Proszę państwa, bo już dzisiaj na 
sesji w Mircu pan dopadł. A co to będzie później? Bo to wojna, wojna i bez tego może być. Natomiast 
w ten sposób nie możemy brać pod uwagę takich stwierdzeń, no bo to są, to są herezje, można tak 
krótko powiedzieć. Proszę państwa, na pewno podchorąży po skończeniu szkoły oficerskiej ma pracę. 
Na pewno ze swoją specjalnością i na pewno, proszę Państwa, po przyjściu do danego garnizonu 
powinien otrzymać mieszkanie. Jeżeli nie otrzyma mieszkania, powinien dostać dopłatę do wynajętego 
mieszkania. Na pewno, proszę Państwa, ma trzynastą pensję, Na pewno ma mundurówkę, na pewno 
ma ekwiwalent urlopowy i wiele innych dodatków. To jest dobry, dobry zawód, proszę państwa. Za 
dobre pieniądze. Przypominam, że na dzień dzisiejszy. Podporucznik, który przyszedł do pracy. Jego 
pensja netto to jest 6 300 do ręki, bez dodatków. To są naprawdę dobre pieniądze. Bo jeden pan mi 
zarzucił dzisiaj, że ja tylko mówię o ekonomii, ale gadulstwem albo opowiadaniem z mchu i paproci 
rodziny się nie nakarmi, Lodówka też będzie pusta, rachunków się nie zapłaci, podatków się nie 
zapłaci. W związku z tym, żeby zachęcić tą młodzież, ja państwu mówię, jakie są zyski. Jaki zysk? Co 
mamy i ile możemy młodzieży wykształcić i zapewnić przyszłość? Proszę Państwa, przypominam, że 
przez 25 lat służby, bo po takim czasie mogą iść na emeryturę, na emeryturę. Będzie też rozwój. 
Intelektualny. Każdy stopień proszę Państwa, u nas to albo studia, albo kurs specjalistyczny. U nas się 
nie dostaje stopni dlatego, że się z ładnym  chociaż Fajnie by było. Natomiast natomiast to jest rozwój 
do końca służby nikt nie będzie kwaśniał, nikt nie będzie siedział na tyłku, nikt nie będzie nie 
wyedukowany i wykształcony na stanowisko na którym jest. Przypominam Państwu, że emerytura 
armijna to jest troszkę więcej dwa razy więcej niż cywilna plus plus pensje. To możecie sobie przeliczyć 
ile wynosi emerytura Ministerstwa Obrony. To jest to, co chcę Państwu przekazać na temat poziomu 
maturalnego. Jeżeli ktoś z Państwa ma studenta w domu, który chce studiować, ale nie ma za co. Albo 
są kłopoty finansowe, proszę Państwa. Inflacja takie inne  rzeczy? Utrata pracy to nie znaczy, że 
młody człowiek musi zrezygnować ze studiów. I są. Jest stypendium minister ministra obrony 
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narodowej. Podpisuje umowę młody człowiek z ministrem obrony narodowej poprzez Wojskowe 
Centrum Rekrutacji i otrzymuje co miesiąc stypendium do dwóch i pół tysiąca złotych. Na studia. Jak je 
spłaca. Bardzo prosty sposób. Na pierwszym, drugim, trzecim roku jest Legia Akademicka. Tam. W 
czasie ferii wolnego czasu 30 godzin, tydzień, 3 tygodnie, miesiąc. Pokrótce mówiąc będzie szkolił się 
jako żołnierz. Następnie, po pięciu latach studiów, jak zrobi magisterkę, zostanie powołany do armii na 
5 lat, ale już jako oficer. W związku z tym będzie brał pensję oficera, a to stypendium już idzie w 
odstawkę. Nikt nie oddaje niczego. Jest to następny element, gdzie Proszę Państwa,  
 
00:37:34:06 [Andrzej Jarosiński]:proszę tego pierwszego, to rozumiem, że po zakończeniu takiej 
akademii wojskowej absolwent musi podpisać umowę. Wcześniej podpisuje umowę, że przez ileś lat 
będzie służył w wojsku. To jest 1. 2. Co w wypadku, jeśli w trakcie studiów albo się potknie i gdzieś tam 
polegnie po drodze, albo będzie miał problemy zdrowotne, albo po prostu zrezygnuje, bo jest to 
młody człowiek? Czy wtedy ja jako rodzic zwracam koszty kształcenia przez np. 3 lata? Dziękuję  
 
00:38:10:09 [Krzysztof Nowicki]: Panie Burmistrzu, to jest jeden z haczyków którego nie ma, ponieważ 
ustawa z 2022 roku zlikwidowała ten zapis, że jeżeli był 3 lata na WATcie zrezygnował, to rodzice 
musieli zwracać pieniądze, które w niego włożono. Na dzień dzisiejszy nie ma takiego zapisu i proszę 
państwa, słuchajcie, co mówię, pierwszy rok to jest dobrowolna, zasadnicza służba wojskowa. W 
związku z tym żołnierz może w każdej chwili zrezygnować, bo to jest dobrowolna, zasadnicza. 
Wychodzi koniec. To co wziął, to wziął. Nie podoba mu się, armia idzie do domu. Natomiast przez 4 
lata akademii następne jest żołnierzem zawodowym. Ja to państwu powiedziałem Żołnierz zawodowy 
może się zwolnić z armii na własne życzenie do miesiąca. Natomiast zgodnie z ustawą właśnie o 
żołnierzach zawodowych, to jest 3 miesiące w ciągu trzech miesięcy może się zwolnić z ustawą lub sam 
w ciągu miesiąca jako żołnierz zawodowy. Przecież nie będzie płacił, że był żołnierzem zawodowym. 
Więc tamte sprawy, o których mówimy, są nieaktualne. To są nieaktualne informacje, bo informacje z 
ustawy z 67 roku, która została zastąpiona w zeszłym roku w marcu. Odpowiedziałem czy coś jeszcze? 
No właśnie to ten problem został zlikwidowany. Proszę państwa, pamiętajcie o tych nie zamkniętych 
drzwiach i o tych stypendiach. Naprawdę później może spokojnie pracować jako oficer Brać pieniądze. 
Stypendium po pięciu latach się mu zaciera. Natomiast jak już będzie porucznikiem kapitanem, to nie 
sądzę, żeby chciał się zwolnić do cywila, mając wszystkie wszystkie przywileje, o których mówiłem 
przed chwilą. Proszę Państwa co się dzieje wracając do tamtąd co? Oficer skończył studia, jest 
magistrem inżynierem, języki obce, specjalistyczne kursy, idzie do jednostki. Dowódca zobowiązany 
jest mu dać mieszkanie. Tak. Tak jak mówiłem, trzynasta  pensja oprócz tego na zagospodarowanie 
dostaje dwie pensje bezzwrotne, żeby sobie kupił, mówiąc kolokwialnie lodówkę, pralkę i wszystkie 
rzeczy niezbędne do życia. Oficer musi żyć na jakimś tam poziomie, żeby nie chodził do sąsiadki, chyba 
że jest ładna do lodówki i nie korzystał z pralki u niej. Proszę Państwa. Rzecz, o której chcę jeszcze 
wspomnieć. Na akademiach może być tyle samo panów, co i pań. Nie ma parytetów. Teraz może być 
50 pań, pięciu mężczyzn, pięciu mężczyzn, 50 pań. W tej chwili nie ma. Nie ma znaczenia, kto jest kto. 
Wyszkolić go na tyle, żeby pracował jako oficer. Jest to, proszę państwa, ważna rzecz, ponieważ 
potencjał społeczny się zwiększa. Tym sposobem to nie ma nawet co mówić, że taka jest prawda. To 
jest to, co możemy zaproponować studia, opłaty za studia lub utrzymanie. Czy są jeszcze jakieś pytania, 
bo mamy inne propozycje? Proszę.  
 
00:41:34:05 [Tadeusz Zieliński]: Mam takie pytanie ma skończone studia magistrem a jak dalej? Wiek. 
Wiek. Kryterium wiekowe. Wykształcenie. Specjalność magister w Akademii Sztuk Pięknych. Plastyka.  
 
00:41:57:23 [Krzysztof Nowicki]: faktycznie faktycznie proszę Pana, tylko, że trzeba się zgłosić do 
Wojskowego Centrum Rekrutacji lub wejść na portal rekrutacyjny. Na internecie Pan tylko wklikuje 
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wyskakuje to co jest potrzeba i składamy wtedy wniosek czekamy na wolne miejsce i może Pana córka 
iść na kurs oficerski. Od trzech miesięcy do dwunastu, w zależności jaką, na jaką specjalność. Gdyby 
była prawnikiem, gdyby była lekarzem, psychologiem krócej. Natomiast jeżeli to są inne specjalności, 
to troszkę wyżej i później zostaje oficerem, tak jak po akademii. I służy, i ma te same przywileje, o 
których mówiłem przed chwilą. Tylko to trzeba złożyć, bo najczęściej państwo mówią, mówią, ale się 
zastanawiają, bo to armia, to to niebezpieczne miejsce. Pasy też są niebezpieczne. Na przejściu. Proszę.  
 
00:43:04:04 [Anna Obara]: A do jakiego wieku? Jaki jest przedział wiekowy? Może młodzież? 
Powiedzmy, czy osoba dorosła może wstąpić do akademii.  
 
00:43:12:05 [Krzysztof Nowicki]: Powiem powiem pani tak, młodzież. Jeżeli ktoś 2 - 3 lata temu jest po 
maturze i nie ma co ze sobą zrobić, to niech aplikuje, to niemal nie ma tam wieku takiego. Natomiast 
jeżeli ktoś chce do innych formacji, czy ochotniczych czy zawodowych to jest wiek do lat 50. 
Dziewczyny też mile widziane w młodym wieku też mile widziane. Proszę panie majorze ja chciałbym 
zapytać po 25 latach. 100% emerytury, 100% emerytury proszę Pana było do 90 bodajże 4 roku. 
Później okazało się, że armia za dużo zarabia i trzeba zdjąć bo to było medialnie fajnie pokazane. 
Natomiast na dzień dzisiejszy pełna full wypas emerytura to jest 75% służby. Plus jak ktoś ma tam 
jakieś dodatki no to ostatniego wynagrodzenia oczywiście.  nie oczywiście to nie jest proszę Państwa, 
armia bierze pieniądze za dwa elementy, za stopień i za stanowisko. I tu jest niezbywalne. Przecież w 
armii nie można. Nikt panu nie zaproponuje w armii przejścia na inne stanowisko, który jest niższy od 
poprzedniego, bo to jest ustawowo. Może pan przejść na równoległe lub wyższe? Nigdy niższe. W 
związku z tym nie da się tego obniżyć. Nawet jak coś się coś zmieni, jak się nie sprawdzi, to po to są 
kursy. Po to są dodatkowe studia, żeby się sprawdził. Bo jak się nie sprawdzi, to ten, który go 
zaangażował albo przeszedł badania psychologiczne, był nieszczęśliwy. Każdy możliwie.  
 
00:45:14:15 [Włodzimierz Bąderski]: u nas był porucznikiem dowódca batalionu a major był dowódcą 
kompanii.  
 
00:45:18:00 [Krzysztof Nowicki]:To znaczy, że jeden jeden był jeden był bardziej wykształcony od 
drugiego. To raz.  
 
00:45:24:02 [Włodzimierz Bąderski]: nie ten porucznik była totalna sierota, z tym, że był dzieckiem 
generała  
 
00:45:29:01 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo,  
 
00:45:29:01[Krzysztof Nowicki]: to nie jest ten czas, że gamoń byle by był czerwony i jego ojciec 
czerwony czy dziadek to go ciągnął. Natomiast do tej w tej chwili nie może pan być jako porucznik 
dowódcą batalionu, bo to jest etat podpułkownik, więc może pan być na łamańcu tylko nic innego,  
 
00:45:46:10 [Włodzimierz Bąderski]: ja jeździł z generałem przez półtora roku.  
 
00:45:52:21 [TeresaBzymek]: Czy ktoś z państwa chciałby zabrać jeszcze głos? Proszę bardzo do 
mikrofonu, panie sołtysie, do mikrofonu,00:45:59:18 [głos z sali]: jeśli chciałby aplikować. Jeżeli ktoś 
jest absolwentem szkoły wyższej i chciałby do was aplikować to rozumiem ,że ten staż jest Jak 
powiedział pytanie co  
 
00:46:14:10 [Krzysztof Nowicki]:  tak to jest kurs oficerski na Akademii Wojsk Lądowych np. we 
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Wrocławiu? I to jest do roku. Zależy jaką ma specjalność, bo magister, proszę państwa, to mówimy o 
ludziach, którzy chcą być elitą, którzy chcą studiować. Natomiast nie wszyscy mają takie ambicje i nie 
wszyscy, i nie wszyscy chcą. Może się nie dostać na te studia, bo nie poszła mu matura, albo po prostu 
z branżówki  może. Może.  iść nikogo to nie obchodzi, ma mieć lat 18, ma mieć ukończone 
zawodówkę. I wtedy do armii jest powołany na jego wniosek do dobrowolnej zasadniczej służby 
wojskowej. Proszę państwa, dobrowolna, zasadnicza służba wojskowa trwa również rok. To jest fajne, 
fajne miejsce, ponieważ pierwszy miesiąc jest to służba przygotowawcza. Tak jak mówiłem, uczą się 
maszerować zachowań żołnierskich, strzelać do przysięgi. Oczywiście pieniądze otrzymuje  4560 na 
rękę. Mówimy do lat dwudziestu sześciu. Później tak, proszę państwa, 11 miesięcy, które będzie w 
zasadniczej dobrowolnej służbie wojskowej, będzie otrzymywał taką samą sumę i w dalszym ciągu nie 
będzie płacił za zakwaterowanie, wyżywienie i dojazdy, jeżeli ta do domu jedzie. Więc to są fajne 
pieniądze dla ludzi, którzy nie wiedzą, co ze sobą zrobić, albo szukają pracy, albo. Proszę państwa, 
dodatkowo w ciągu tych 11 miesięcy może zostać żołnierzem zawodowym w każdym momencie albo 
napisze wniosek o przeniesienie do jednostki gdzie go przyjmą, albo dowódca, u którego on jest w tej 
chwili  na przykład centrum przygotowań do misji zagranicznych, ma dla niego stanowisko. Żołnierz 
się sprawdza, żołnierz chce się rozwijać. Żołnierz no  jest dobrym pracownikiem, nie ma co ukrywać. 
Wtedy, w tych 11 miesiącach, w każdym momencie może zostać powołany do zawodowej służby w 
korpusie szeregowych. Proszę państwa! Nie wiem czy to jest taki dobry zły biznes, skoro jego pierwsza 
pensja to będzie powyżej 5 tys. I przysługuje mu te same przywileje co generałowi mieszkanie, 
trzynasta pensja, umundurowanie mundurówka, urlopowe i wszystkie inne przywileje. Co ma generał? 
Na pewno będzie miał też szeregowy  
 
00:48:57:08 [Włodzimierz Bąderski]: ]:generał na wyższym poziomie.  
 
00:49:02:09 [Teresa Bzymek]: Ale szanowni Państwo,  
 
00:49:02:09[Krzysztof Nowicki]: to było bardzo dawno temu. Teraz może mieć teściową, koleżankę z 
pracy na przykład. Natomiast natomiast takich rzeczy nie ma, proszę pana, bo jest dwudziesty pierwszy 
wiek  
 
00:49:15:10 [Włodzimierz Bąderski]: ja jeździłem  30 lat temu musi być 81 83.  
 
00:49:22:01 [Krzysztof Nowicki]: No to wracamy do punktu wyjścia. Proszę państwa, dobrowolna 
służba naprawdę jest strzałem w dziesiątkę. W Centrum przygotowań do Misji Zagranicznych w 
zasadzie co miesiąc jest przygotówka co miesiąc jest 150 - 200 osób. Tutaj się przygotowuje, biorą 
pieniążki, decydują po miesiącu, czy chcą iść do na 11 miesięcy jeszcze, czy rezygnują. Proszę pamiętać, 
że ci, którzy skończyli 18 lat mogą na swój wniosek zamiast jechać do Holandii zbierać ogórki młodzież 
z trzeciej klasy. Liceum, technikum lub skądś zamiast budowlanki gdzieś tutaj odstawiać albo 
dziewczyny w garamażerce gdzieś tam pracować, żeby pojechać w sierpniu na urlop, bo rodzice 
niekoniecznie a tyle dadzą, to może iść na ten miesiąc, wyszkolić się, otworzą się furtka przed nią pracy, 
możliwości i dostanie 4 560 na rękę i wtedy zdecyduje czy chce jechać do Chorwacji czy do innego 
miejsca na świecie, bo pieniądze będzie miała lub będzie miał na wycieczkę np. Nie, nie do pracy. To 
jest taka różnica, proszę państwa. Więc proszę wykorzystywać te informacje ode mnie, przekazywać 
młodzieży, bo te pieniądze są, tylko trzeba je wziąć. Trzeba pamiętać, że my nie rozmawiamy tu 
Nowicki major nie przyszedł po to, żeby państwu opowiadać rzeczy z muchu i paproci. To wszystko 
jest w ustawie z zeszłego roku. Można sobie ją wydrukować, można sobie ją ściągnąć, przeczytać. Tam 
są wszystkie elementy, o których ja mówię. Proszę pamiętać, że co roku będzie się pensja takiego 
szeregowego czy porucznika podnosić zgodnie z PKB. Proszę pamiętać, że mając te 45 - 50 lat pójdzie 
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na emeryturę. Proszę pamiętać, że emerytura będzie dwa razy taka jak u pracowników cywilnych. 
Proszę pamiętać, że nikt go nie wyrzuci. Jak panie pójdą na macierzyński, to po dwóch tygodniach po 
powrocie nikt im nie powie słuchajcie, byliście, a teraz mamy kogoś innego na pani miejscu, bo mają 
takie prawo. Natomiast w armii jak poszła to stanowisko czeka na nią etat, czeka, stopień, czeka, wraca, 
przejmuje i pracuje dalej. Bo to jest armia i dbamy o swoich Także proszę Państwa, haczyków tu nie ma 
żadnych, bo już mnie wszędzie pytają o te haczyki, bo to za dobre propozycje są. To są propozycje nie 
tylko rządowe, ale to są propozycje sejmowe, prezydenckie i tutaj już nie ma żadnej kombinacji. Proszę 
o pytania.  
 
00:52:21:01 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Wszystko. Proszę Panie 
Burmistrzu.  
 
00:52:30:11 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo! Na pewno propozycja dla młodych ludzi w Polsce jest 
atrakcyjna. Już podkreślił radny Bąderski, że służył w Wojsku Polskim. Ja też miałem przyjemność 
służyć w Lublińcu prawie 30 lat temu, ale to nie było dobrowolna, tylko była już z ustawy służba. Nie 
z przymusu, ale z obowiązku, prawda? I nie było takich luksusów, jak powiedział pan major. 
Oczywiście wszyscy wiemy, że państwo polskie, jak i inne kraje bloku wschodniego w dobie obecnej 
sytuacji. Militarnej i geopolitycznej zbroi się. I te przywileje, które powiedział pan major, żeby zachęcić 
do służby dobrowolnej naszych obywateli, jest kusząca. Oczywiście. U nas, panie majorze, jest problem 
chyba ogólnopolski, a tu jest problem demografii. Wszyscy obserwujemy, że mniej się rodzi Polaków, 
mniej ludzi przybywa. I może tak powiem, troszeczkę może to żartem, ale pomysł, żeby też służyły 
kobiety w wojsku, spowoduje, że praca w wojsku spowoduje, że ten problem może kiedyś zniknie. To 
może żartami, ale naprawdę u nas młodzi ludzie szukają rozwiązań, szukają pomysłu na swoje życie. I 
oczywiście będziemy zachęcać tutaj po pana wystąpieniu. Mamy jakieś materiały? Tak, chyba zostały u 
nas na dole. Będziemy to promować na stronach internetowych, żeby dla młodych ludzi dać takie 
rozwiązanie, żeby mogli znaleźć sobie takie swoje miejsce na ziemi, żeby służyć na godnych 
warunkach. To, co pan powiedział, to jest naprawdę przestrzeń kosmiczna. w porównaniu , co to było 
kiedyś, bo tutaj wielu z nas Tadek czy Jurek czy Mariusz Włodek służyli w wojsku. Nie wiem, czy Janek 
też był troszkę, troszkę to były lata, były też odległe. Takich nie było, jak powiedziałem, czyli luksusów, 
żeby tak zachęcać młodych ludzi do wstąpienia do Wojska Polskiego. To jest zaszczytna służba, to jest 
bardzo ambitna służba, ale też ucząca dyscypliny i samooceny. Żeby służyć właśnie w wojsku, to trzeba 
mieć też predyspozycje, ale naprawdę jestem pewien, że z każdego człowieka da się zrobić żołnierza. 
Każdego, bo doświadczenie mam takie, że różne były osoby, które naprawdę nie mogły, płakały nawet 
wręcz po wejściu za bramę, ale po kilku tygodniach stawały się dobrymi żołnierzami. Także będziemy 
zachęcać, panie majorze, do tego, żeby nasza młodzież, nasi obywatele słuchały tego A promocja, którą 
pan tutaj przedstawi, naprawdę robi wrażenie. Te wszystkie przywileje, które jest, świadczenia, które 
państwo polskie kieruje do naszych obywateli, jest bardzo wysokie. Także dziękujemy za wizytę, tak 
symbolicznie, taką pamiątkę naszej gminy, przewodnik, mapka i takie promocyjne. Na Pana ręce 
składamy i podziękowania za Pana obecność. Dziękujemy serdecznie.  
 
00:55:54:03 [głos sali]: Chciałem zapytać bo kiedyś oglądałem Telewizji TVN, tej jedynej prywatnej 
firmie państwowej pokazywanej. Informacje odnośnie fali czy istnieje dalej czy nie istnieje Nie ma, bo 
nie ma.  
 
00:56:09:14 [Krzysztof Nowicki]: Fala Jak może istnieć fala jak nie ma żołnierzy służby zasadniczej 
oraz to, że jeżeli jest pluton żołnierzy zawodowych, to on sobie pozwoli, żeby drugiego żołnierza 
żołnierza zawodowego gnębić. Nie, bo to jest regulamin, jest praca. A poza tym to chodź, 
porozmawiamy tam do dowódcy i on cię wyprostuje. Nie ma czegoś takiego jak fala. To był też taki. To 
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nie był projekt wojskowy. FALA to był projekt stricte żołnierzy służby zasadniczej, bo to oni sobie ją 
znaleźli, wymyślili, jak tu tego słabszego pognębić albo młodszego stopniem. Przecież pamięta pan, czy 
ktokolwiek z kadry zachęcał do fali, albo żeby fala pomagała armii? No nie,  
 
00:57:04:14 [Włodzimierz Bąderski]:byli tacy oficerowie, podporucznicy polityczni, gdzie  jeszcze 
ustawiali kaprala, żeby ścigać ja przyjechałem nocą do jedenastej na rano miałem naszykować  siedem 
wozów, A do końca niech pan.  
 
00:57:18:17 [Krzysztof Nowicki]: Niech pan nie myli pewnych spraw. Oficer polityczny   
 
00:57:21:18 [Teresa Bzymek]: Szanowni państwo, proszę o spokój. Naprawdę proszę o spokój  
 
00:57:25:01 [Krzysztof Nowicki]: oficer polityczny To w zasadzie to nie oficer. To jedna sprawa. Druga 
sprawa gdyby pan był na tyle cwany, to powiedział, że od 22 do piątej rano pana obowiązkiem jest 
wypocząć, żeby rano funkcjonować. A jeżeli pan był na tyle spolegliwy i chętny do współpracy, to pana 
gnębili, bo bo ja byłem w szkole i jak przyszedł, przyszedł podoficer i zaczął, chciał mnie gnębić, no to 
drzwi wypadły razem z nim i Od tamtej pory nikt w życiu do mnie nie powiedział jakoś brzydko albo 
nie zajął się mną. Po dwudziestej drugiej czy o piątej rano po prostu byliście cieniasami  
 
00:58:10:21 [Teresa Bzymek]: Bardzo dziękujemy.  
 
00:58:12:14 [Włodzimierz Bąderski]: panie majorze  to bardzo duża rozbieżność.  
 
00:58:14:22 [Krzysztof Nowicki]: ja służyłem w 87 roku rozbieżności nie było żadnej To jest kwestia, 
jaką pan miał garstkę albo czy pan umiał czytać regulaminy  
 
00:58:26:03 [Włodzimierz Bąderski]: Proszę pana, u nas się jeździło, panie majorze. wziliśmy 
osiemdziesięciu sześciu generałów marszałka Polski, byłem w dziesiątym pułku samochodowym JW 
2420 Warszawa  
 
00:58:36:20 [Tersa Bzymek]:Bardzo dziękujemy było nam niezwykle miło myślę że przekazane 
informacje. przydadza się, młodym  ludziom  
 
00:58:43:12 [Krzysztof Nowicki]: proszę zapraszać, trzeba zachęcać, oni muszą  
 
00:59:00:00 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu szóstego. Dzisiajszych  
obrad. To jest sprawozdanie z wysokości, wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stanowiskach, stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego. Proszę pan wiceburmistrz pan Andrzej Jarosiński  
 
00:59:24:04 [Andrzej Jarosiński]:Ja przepraszam, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ale akurat tutaj 
można porównać sobie kwoty i to są kwoty brutto średnie do tych, o których mówił pan major. 
Dziękuję  
 
00:59:34:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Stwierdzam, że Rada 
przyjęła do wiadomości powyższe sprawozdanie. Przechodzimy do punktu siódmego. To jest 
sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Bodzentynie za 
okres 01 01. 2022 rok do 31. grudzień 2022rok. Grudzień 2022 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
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głos? Nie widzę. Również stwierdzam, że Rada przyjęła do wiadomości powyższe sprawozdanie. 
Przechodzimy do punktu 8. To jest sprawozdanie za rok 2022 z realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021 - 2026. 
Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam, że Rada przyjęła do 
wiadomości powyższe sprawozdanie. Przechodzimy do punktu dziewiątego. To jest sprawozdanie z 
realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodzin w gminie Bodzentyn za rok 2022. Czy ktoś z 
Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam, że Rada przyjęła do wiadomości 
powyższą informację. Powyższe sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 10 to jest podjęcie uchwały w 
sprawie podpunkt a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2023 - 2047 Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za, kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2047 została przez Państwa radnych przyjęta większością głosów 
przy jednym głosie przeciwnym. To jest radny Pan Dominik Dudek i 2 głosach wstrzymujących się. To 
jest radna pani Agnieszka Barcikowska i radna Pani Ania Obara. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu podpunkt b punktu dziesiątego. Podjęcie uchwały. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Radny Pan Dominik Dudek  
 
01:02:56:18 [Dominik Dudek]: Mam prośbę o przedstawienie sytuacji jak wygląda sytuacja z budową 
żłobka w miejscowości Wilków. Bo na ostatniej komisji padły takie stwierdzenia. Troszeczkę 
wprowadziły w zakłopotanie niektóre osoby i chciałbym aby czy to pani skarbnik czy pan burmistrz 
przedstawił sytuację na jakim etapie jest ta budowa i kiedy będzie ona realizowana. Dziękuję, bardzo  
 
01:03:21:22 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:03:26:19 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, nie wiem czy państwo, ale jesteśmy razem na sesjach 
to mówiliśmy chyba na sesji ostatniej czy przedostatniej, że był przetarg ogłoszony. Najtańsza oferta to 
była około 10 milionów złotych, a było 4 miliony, było wsparcia finansowego i niestety nie jest nas 
stać. W obecnej sytuacji finansowej, żeby dołożyć 6 mln zł na budowę obiektu Czekamy na kolejne 
konkursy, kolejne nabory wniosków i mamy wiedzę już rynkową jaka jest cena w dzisiejszych czasach 
budowa tego obiektu, więc taką kwotę będziemy się ubiegać, żeby ten obiekt budować. Mamy działkę, 
mamy dokumentację projektową, mamy pozwolenia na budowę, jest wszystko przygotowane, czekamy 
na nabory wniosków i złożymy wtedy, kiedy będzie to możliwe, żeby ten obiekt wybudować.  
 
01:04:34:16 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny pan Dominik Dudek  
 
01:04:34:16 [Dominik Dudek]: Pana burmistrza by nie było na komisjach. Może dla tego nie zna 
kontekstu, tematów i wypowiedzi jakie były na tych komisjach poruszane. Chodzi mianowicie o 4 
miliony złotych na budowę kompleksu żłobkowo - przedszkolnego w Wilkowie, które były 
przeznaczone na tą budowę. Co z tymi pieniędzmi? Czy te pieniądze będą dalej leżały i czekały na 
znalezienie dodatkowych źródeł finansowych? Czy te pieniądze zostają przeznaczone na inny cel? 
Dziękuję,  
 
01:05:02:23 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Pan wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński Proszę , 
Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:05:16:19 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, te środki, które są przyznane na budowę żłobka, one 
nie będą leżeć, tylko będą zasilać inne ważne dla mieszkańców inwestycje. Tak ,że one nie przepadają, 
tylko przesłane są na inne inwestycje, które są niezbędne, konieczne dla mieszkańców. Nie wiem, czy 



10 | S t r o n a  

 

to jest. Nie przejadamy ich. Nie robimy z nich, nie oddajemy ich, więc są obracane, tak powiem, 
ekonomicznie, żeby te pieniądze nie leżały na koncie, tylko były wykorzystywane do innych, 
potrzebnych koniecznie inwestycji. Naszej gminy  
 
01:05:52:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę. Wiceburmistrz pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:06:00:15 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Przecież w 
objaśnienia do WPF w zmianach w budżecie widać na które pozycje zostały już przesunięte środki z 
tego dofinansowania. To są środki z funduszu rządowego i to Państwo otrzymaliście w materiałach i 
tutaj również, pan radny też i to doskonale widać, Tak , że tak jak powiedział pan burmistrz, te środki 
możemy wykonać, wykorzystać na inne cele informując tylko o tym wojewodę w ciągu 14 dni od 
zaistnienia takiej sytuacji i tylko tyle, żeby ich nie przetrzymywać dalej. Przy obecnie panującym na 
rynku wzroście cen i inflacji po prostu je będziemy wykorzystywać sukcesywnie na inwestycje 
realizowane. Teraz uwalniać inne środki i spodziewamy się tak jak już żeśmy część przesunęli, jeszcze 
tam została odpowiednia kwota po otworzeniu ofert, a w tej chwili jest ogłoszony już przetarg na salę 
gimnastyczną do 14, tak w Psarach do 14 musimy ogłosić proszę państwa  na Kanalizacja to jest 
Wzorki, Grabowa, Wzdół Parcele Myślę, że też gdzieś w tym terminie równocześnie na ostatni etap 
rewitalizacji to jest chodnik na ulicy Wolności, tam jest przebudowa kawałka odcinka wodociągu. 
Spodziewamy się, że również tu może zaistnieć taka sytuacja, że te środki będą potrzebne do 
wykorzystania. Dziękuję.  
 
01:07:41:00 [Teresa Bzymek]:Dziękuję, proszę. Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:07:45:17 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, ja doskonale zdaję sobie sprawę, na co były 
przesunięte te środki, bo to było poruszane na komisjach, a z racji tego, że mieszkańcy zazwyczaj nie 
zapoznają się z tymi dokumentami, a słuchają i oglądają te sesje, to dobrze, że to padło tutaj na sesji 
pod kamerami, żeby mieszkańcy o tym wiedzieli. Dziękuję bardzo.  
 
01:08:02:10 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok została 
przez Państwa radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie przeciwnym to jest radny pan 
Dominik Dudek i dwóch głosach wstrzymujących się, to jest radna pani Agnieszka Barcikowska i radna 
pani Ania Obara. Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu 10 podpunkt D. Podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Bodzentyn Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2023. 
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za. Kto 
jest przeciw, Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego 
gminy Bodzentyn Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2023, została przez Państwa radnych przyjęta 
jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt e. Podjęcie uchwały w 
sprawie przystąpienia gminy Bodzentyn do realizacji programu Opieka Wytchnieniowa  edycja 2023 
Oraz zasad udzielania pomocy w ramach programu. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw , kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała została przez Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu. To jest podpunkt f punktu dziesiątego. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia gminy 
Bodzentyn do realizacji programu Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej edycja 2023. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za to jest przeciw. To 
się wstrzymuje. Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt g. Punktu 10. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 8 łamane przez 53 łamane przez 2019 Rady 
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Miejskiej w Bodzentynie z dnia 27 lutego 2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w placówkach prowadzonych przez gminę Bodzentyn Czy ktoś z 
Państwa chce zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za. Kto jest przeciw, Kto 
się wstrzymuje? Stwierdzam, że wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych 
przyjęta większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym się. To jest radny Pan Dominik 
Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu podpunkt h punktu 10. Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
gruntowej zabudowanej w miejscowości Bodzentyn przy ulicy Suchedniowskiej 3A. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymieniona uchwała została przez Państwa radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt i podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody  na wydzierżawienie na okres 30 lat w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości gruntowej zabudowanej w miejscowości Bodzentyn przy ulicy Wolności. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za to jest przeciw. 
Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu punktu dziesiątego. Podpunkt j. Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? proszę Radny Pan Dominik Dudek  
 
01:13:57:09 [Dominik Dudek]: Mam dwa pytania. 1. W jaki sposób będzie wyłoniony wykonawca? 
Prawdopodobnie to już kiedyś padło, ale żebyśmy mieli jeszcze raz świadomość. 2. Dlaczego po raz 
kolejny podejmujemy uchwałę w tej sprawie? Dziękuję.  
 
01:14:11:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę wiceburmistrz Pan Andrzeja Jarosiński  
 
01:14:24:10 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, już momencik. Akurat wersję 
papierową. Czemu jeszcze raz mówiłem to na komisjach paragraf 6. Mogliśmy zmienić ten paragraf i 
nie uchylać tej uchwały, ale wtedy w obiegu prawnym byłyby dwie kompatybilne ze sobą uchwały i w 
przyszłości mogłoby to rodzić jakieś problemy. Dlatego wolimy też uchylić tę uchwałę. Paragraf 6, 
gdzie mowa jest tutaj o publikacji w Dzienniku Urzędowym. I prawie miejscowym Ta uchwała została 
tutaj po wielu konsultacjach uznana przez nas jako prawo miejscowe. Natomiast okazało się, że 
pojawiły się w przestrzeni publicznej. Pojawił się wyrok i tutaj nadzór wojewody zmienił podejście do 
tych uchwał. Tak, w mojej ocenie to mogę odbierać i uzgodniliśmy, że tą uchwałę na tej sesji zmienimy 
i wejdzie ona w życie, jeśli państwo oczywiście ją przyjmiecie. Dzisiaj bez publikacji w Dzienniku 
Urzędowym. I drugie to druga część pytania. To jest paragraf czwarty. Ustala się, że wybór operatora w 
gminnych przewozach pasażerskich nastąpi na podstawie art. 22 ustęp 1 punkt 1 ustawy z dnia 16 
grudnia 2010 roku o publicznym transporcie zbiorowym w trybie bezpośredniego zawarcia umowy z 
przewoźnikiem. To jest ten punkt otwiera furtkę do zawarcia umowy w drogę w drodze negocjacji, bez 
ogłaszania przetargu. Dziękuję.  
 
01:16:05:22 [TeresaBzymek]: Dziękuje Czy ktoś z Państwa chce zabrać jeszcze głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw, Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego została przez Państwa radnych przyjęta większością głosów przy dwóch 
głosach wstrzymujących się. To jest radny Pan Włodzimierz Bąderski i radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do. Kolejnego podpunktu punktu dziesiątego podpunkt k Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w Spółce pod firmą Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych Bodzentyn Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Bodzentynie Czy 
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ktoś z Państwa chce zabrać głos? Radny Pan Dominik Dudek  
 
01:17:04:09 [Dominik Dudek]: Mam pytanie do panów burmistrzów. Wiem kiedy były przelewy bo 
zapoznałem się z dokumentami. Tylko mam pytanie. Też pamiętam ostatnią sesję i pożyczkę dla 
przedsiębiorstwa usług i mam pytanie do kiedy będziemy cały czas wprowadzać środki do tego 
przedsiębiorstwa? To jest jedna rzecz. Druga rzecz skoro tak finansujemy to przedsiębiorstwo, nie 
wiem, czy ja mam na piśmie się z takim wnioskiem zwrócić, czy wystarczy teraz ustna taka moja 
sugestia, sugestia, aby Komisja rewizyjna przyjrzała się wydatkowaniu środków finansowych zarówno 
Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych, jak i Miejsko Gminnej Biblioteki Publicznej. Nie będę całej tej 
nazwy skomplikowanej przedstawiał tych dwóch instytucji, które są zależne od gminy. Czy ja mam to 
na piśmie złożyć? Czy wystarczy, że dzisiaj zgłosiłem taki wniosek, aby komisja rewizyjna 
przeprowadziła kontrolę w tych dwóch instytucjach? Dziękuję.  
 
01:18:11:08 [Teresa Bzymek]: Dziekuję Proszę. Burmistrz Pan Dariusz Skiba  
 
01:18:13:11 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca Szanowni Radni, Szanowni Państwo! Pytanie Pana 
radnego wydaje się być takie bezzasadne, bo z tego co pamiętamy wszyscy od jakiegoś dłuższego czasu 
pan radny Dudek obciążał mnie i  nas, że żeśmy podnieśli cenę stawek za wodę i ścieki. Czemu nie 
dopłacamy do mieszkańców? Ano Panie radny Dudek właśnie to jest sposób dopłacania do 
mieszkańców budżetu gminy, dokapitalizowania, dofinansowania inwestycji znaczących, kluczowych 
dla mieszkańców miasta i gminy Bodzentyn  wszyscy mieszkańcy, którzy jeżdżą po terenie naszej 
gminy od kilku lat obserwują dużo pracy związanej przede wszystkim z budową kanalizacji w 
poszczególnych miejscowościach. To jest 16 miejscowości, 16  dla 4 tysięcy ludzi. Obecnie, jak Pan 
zauważył, Panie radny, na pana terenie i pana mieście, którym Pan mieszka od kilkunastu miesięcy, 
może od już od półtora roku prowadzi spółka bardzo poważne inwestycje związane z wymianą 
wodociągów, budową wodociągów. Robiliśmy w ramach rewitalizacji też, więc to są potężne koszty, 
potężne wydatki. To nie jest tajemnicą, bo my tym się po prostu wręcz chwalimy. Mówimy o tym, że 
wydajemy dużo milionów złotych po to, żeby zabezpieczyć mieszkańców w niezbędne inwestycje, czyli 
budowa bądź modernizacja tych, tych, tych działań, tych wodociągów czy kanalizacji. My 
dokapitalizując, udzielając pożyczek. Spółce dokładamy do mieszkańców. Tak de facto proszę 
wyobrazić, że moi drodzy Państwo, wszystkie wydatki na inwestycje, wynagrodzenie, spłaty pożyczek, 
remonty, awarie i jeszcze innego rodzaju działania naszej spółki. Roczny koszt tego to jest około 
sześciu milionów złotych, sześciu milionów złotych, a z opłat od mieszkańców za wodę i ścieki spółka 
pobiera trzy miliony złotych, czyli prawie sto procent De fakto z budżetu gminy dopłacamy do 
utrzymania tego systemu. Nie ludzi, którzy tam pracują, tylko systemu wod-kan, bo to system. Mamy 
sukcesy m.in. na przykład ja sam to odczytuję jako gospodarz gminy, że od dłuższego czasu nie ma już 
zgłoszeń tego typu, że woda jest brązowa, że woda jest niedobra. Są trzy stacje uzdatniania wody, są 
trzy nowe ujęcia wody w gminie, połączone są wszystkie trzy w całość. Pamiętam, jak w 2016 roku 15 
co kilka tygodni przychodzili do mnie mieszkańcy naszej gminy ze słoiczkami przynosząc mi jaka woda 
płynie w ich kranie. Od dłuższego czasu tego nie ma. Nie widzę tego, nie obserwuję. Bynajmniej ja tego 
nie, nie, nie, nie widziałem i do mnie nikt nie przychodził. Jest mnóstwo awarii, są systemy, które mają 
po kilkadziesiąt lat, które nie wytrzymują, które trzeba poprawiać. Są sprawy zaległe, które zgłaszacie. 
Ostatnio medialne były m.in. w Psarach pompownia, która jest awaryjna, która była budowana prawie 
15 lat temu, prawda? Ale tych miejsc jest mnóstwo, że trzeba o nie dbać, trzeba wymieniać pompy, 
trzeba modernizować je. To są rzeczy, o których nie wiemy. Ja państwa dzisiaj, w dniu dzisiejszym chcę 
państwa radnych zaprosić na spotkanie. Nie tylko komisja rewizyjna tylko wszystkich radnych. 
Żebyśmy pojechali na. Przegląd, obejrzenie, wysłuchanie na temat nowego obiektu, w Bodzentynie za 
ponad 30 milionów złotych, żebyście Państwo mieli obraz, co przez ostatnie lata zostało zrobione, 
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żeby mieszkańcy poszczególnych miejscowości mogli odprowadzać ścieki do oczyszczalni ścieków w 
Bodzentynie i ja umówię spotkanie panią prezes z osobami, które tam koordynują i zarządzają tym 
obiektem, żebyśmy naocznie zobaczyli w imeniu mieszkańców, jak to działa. Po co wydała tyle gmina 
pieniędzy, po co brała spółka Pożyczkę z funduszu  Ochrony Środowiska? Żebyśmy mieli 
świadomość tego praktyczną nie tylko przed komputerem czy przy biurku, ale żebyśmy zobaczyli jaka 
to jest potężna inwestycja I znacząca. Bo podkreślam, drodzy państwo, że gdybyśmy nie zrobili tego 
ruchu poprzez powołanie spółki, później spółka nie wzięła pożyczek i nie złożyła wniosku o 
dofinansowanie, podkreślam, co otrzymała spółka ponad 44 miliony złotych na inwestycję 
kanalizacyjną, Więc po to było robione, żebyśmy nie płacili kar za to, że nasze oczyszczalnie nie 
działają, bądź sieć jest nieszczelna. I tak jest dużo problemów. Telefony są z Wilkowa teren zalewowy 
jest. Co chwilę do mnie dzwonią jak są opady deszczu, roztopy Wilków, Psary  Psary Wilków , Wilków 
Psary to było robione kiedyś tam w latach 2000 bodajże 8 może 10 w tych latach i to cały czas wisi nam 
gdzieś z tyłu głowy żeby to modernizować. Tylko z czego mam to zrobić? Z czego ma pani prezes 
zakupić te pompy? Z jakich pieniędzy? Ano taki, że my podejmując odważne decyzje w drodze 
uchwały przekazujemy środki, żeby tym mieszkańcom pomóc. Bo ta spółka jest przecież nasza gmina 
nie prywatna, która robi jakieś z tego prywatne biznesy. Ona jest powołana po to, żeby zaopatrzyć 
mieszkańców w wodę i opłacać ścieki. My teraz, drodzy państwo, po wykonaniu może za rok czy za 
półtora teraz projektu tam Wzdół Parcele jeszcze mamy zrobić kilka uliczek w Świętej Katarzynie, to 
będziemy na poziomie ponad 80, może 4% powierzchni kanalizowanej gminy. To jest też ewenement 
w skali kraju nawet, bo średnia jest chyba 50 % W Polsce to mamy poziom kanalizacji bardzo wysoki, 
zostaje nam kilka miejscowości, takich jak Siekierno , czy Sieradowice Parcele Teraz robimy projekt, 
państwo wiecie, dokumentację projektową na Podgórze i Dąbrowe Dolną żeby też tym mieszkańcom. 
I to musimy. O czym jeszcze musimy mówić? Była dyskusja z zastępcą o tym, że z mocy ustawy, 
przepisów, które weszły w życie musimy od kwietnia zacząć kontrolować wszystkie posesje w 
miejscowości, gdzie tej kanalizacji nie ma. I teraz ustawodawca obciążył gminy zmuszając nas do stricte 
rzetelnej kontroli wszystkich obiektów, wszystkich posesji, gdzie nie ma sieci kanalizacyjnej, gdzie są 
szamba, zbiorniki, ale będziemy musieli to robić od ... za jakiś czas. Informacja pójdzie do sołtysów, 
pójdzie do naszego biuletynu na stronę internetową, że na podstawie przepisów, które weszły w życie. 
Musimy rozpocząć komisyjnie przez komisję gminną właśnie posesje w naszej gminie, sprawdzając 
rzetelność oddawania tych ścieków, nieczystości do oczyszczalni ścieków, czyli umowy, rachunki, 
faktury i to będzie przez nas. Musimy to robić jako samorząd, stosując się do przepisów prawa Także 
co by było moi drodzy? Co by było teraz  niech każdy sobie pomyśli, gdybyśmy się bali, bali się wziąć 
pożyczek, bali się projektować? Gdybyśmy stali w tym miejscu, mając na uwadze to, że teraz ta 
inwestycja, którą robi spółka przez kilka lat, kosztuje ponad 95 złotych, ona teraz by wyniosła około 
250 milionów złotych. Taki jest koszt, bo w inflacji po wzroście tych cen wszystkich to byłaby 
nieosiągalna kwota przez samorząd. Absolutnie na lata bylibyśmy spaleni. I te decyzje, które były 
kiedyś, to one były właśnie po to, żeby tym mieszkańcom i też się zabezpieczyć jako my, jako 
samorząd, żebyśmy mieli właśnie już bezpieczny jakby okres, że duża część naszego samorządu, naszej 
gminy jest już zkanalizowana, a tym bardziej wodociągi, o których było, jak mówię wcześniej Tyle było 
pretensji i protestów i uwag i żal od ludzi był płynący całkowicie. Praktycznie na każdym zebraniu, 
gdzie byłem w 2015 roku to dwie były sprawy kluczowe dwie brak lekarzy i woda brudna i śmierdząca. 
Takie były dwa tematy najważniejsze. Na zebraniach sołeckich poszczególnych miejscowościach. 
Dziękuję,01:28:08:07 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:28:14:09 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, ja widzę jak są realizowane inwestycje. Mówi Pan, że 
były awarie, awarie już są na nowo powstających inwestycjach. Daleko nie musiałem szukać, bo u mnie 
przed domem prawie taka awaria nastąpiła. Bardzo, bardzo poważna awaria. Ale w tej sprawie to też 
już złożyłem stosowne pytania. Twierdzi pan, że są problemy? Ten problem, który pan tak medialnie 
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wywołał medialny problem, które był poruszany. Teraz na dniach obchodzimy rocznicę, gdzie ja 
zgłosiłem to do odpowiednich instytucji, a mianowicie chodzi o posesje zlokalizowaną w miejscowości 
Psary Stara Wieś. Teraz dowiaduję się, że po roku ponownie problem występuje. Pan radny Zieliński 
składa interpelacje w tym zakresie i dalej dalej nie widzę. Dalej nie widzę co się w tej sprawie dzieje. 
Jakby Pan mógł przedstawić cóż takiego było zrobione przez rok, że dalej problem się powtarza. Dalej 
problem występuje i dalej według mojej opinii może zagrażać zdrowiu i życiu ludzi. To jest jedna 
informacja mówi Pan. Mówi pan o tym, żebyśmy pojechali obejrzeć oczyszczalnie w Bodzentynie 
Może pojedźmy też w inne lokalizacje. Zachęcam przejechać się na  Dąbrowę Jak mieszkańcom 
budynki gospodarcze popękały. Nie wiem z jakich przyczyn. Zachęcam przejechać się na Wzdól 
Rządowy. Zgłosił mi mieszkaniec, że kanalizacja się zapycha i tam już były jakieś Różne interwencje. 
Pojedźmy też po gminie i posłuchajmy uwag, które mieszkańcy zgłaszają. To co pan mówi o tych 
dopłatach? Dla mnie, panie burmistrzu, dopłata jaką dla mieszkańca to jest to, co mieszkaniec fizycznie 
w portfelu odczuwa, czyli wcześniej dopłaty. Mieszkańcy płacili mniej. Teraz dopłaty zostały zabrane. 
Mieszkańcy płacą tyle co płacą, każdy wie najlepiej. Szczególnie to jest odczuwalne u osób, które 
zostały podłączone do kanalizacji i jak te ich rachunki zostały zwiększone w porównaniu do tego, co 
płacili. Nie odpowiedział mi pan na jedno pytanie czy mam pismo złożyć pod kątem takim, aby 
Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę gospodarki finansowej Przedsiębiorstwa Usług 
Komunalnych i Biblioteki Publicznej? Tak do Burmistrza Panie. Panie Burmistrzu, Jarosiński tutaj mi 
kiedyś Pan Sekretarz zwrócił uwagę, że mam pytania do Pana Burmistrza zadawać, dlatego ustalcie 
sobie wspólne stanowisko w tej sprawie. Do kogo ja mam, do kogo ja mam, do kogo ja mam? Do kogo 
ja mam pytania zgłaszać? Dlatego dlatego zadałem pytanie do Pana Burmistrza czy mam to na piśmie 
złożyć, czy mam to złożyć i przekazać ustnie tak jak to teraz zrobiłem? I jeszcze jedno pytanie jak Pan 
te 250 milionów wyliczył? Jakie musielibyśmy teraz zapłacić potencjalnie za tę kanalizację? Jakby pan 
tak mógł przybliżyć te pana wyliczenia? Bo ja tak. Podejrzewam, że Pan rzuca kwotami, nie bardzo 
nawet myśląc skąd i co się bierze. Dziękuję.01:31:38:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję może radny  
 
01:31:42:06 [Dariusz Skiba]: Pan to ma. Panie przewodniczący, ale to jest tak na gorąco. Bardzo proszę. 
Przepraszam, czy mogę zabrać głos?  
 
01:31:54:09 [Teresa Bzymek]:Tak Panie burmistrzu.  
 
01:31:55:18 [Dariusz Skiba]:Dziękuję Panie radny Dudek. że pan mi pozwolił zabrać głos. Ma Pan 
bardzo brzydki charakter Panie radny. Przyjechał pan tutaj na sesję? Po raz kolejny, jak zawsze jakby 
pan przyjechał w ogóle z zagranicy. Pan nie wiedział o inflacji, o wzroście cen, o wzroście 
wynagrodzeń, energii, wszystkiego materiałów. przecież to się dzieje na naszych oczach. niech pan nie 
zaślepia tutaj ludziom jakiegoś myślenia normalnego, bo wszyscy dookoła wiedzą i 90 procent ludzi 
teraz, którzy się przyłączyli do kanalizacji i oni się z tego cieszą, że mają komfort, mają wygodę. Że nie 
muszą się martwić teraz, żeby szukać faktury za wywożenie śmieci. Nie muszą się martwić, żeby 
dojechał, wóz asenizacyjny im zabierał. Pan tego nie odczuł? Pan nie pamięta tego, że pan. Ile pan 
lokalizacji jest? 20 lat, czyli 20 lat? Pan nie rozumie tych ludzi i w ogóle. Dlatego pan nie wiem, czy pan 
mógł mieć podstawy moralne, żeby o tym komentować. Pan się pytał o kwotach no razy dwa i pół, czy 
trzy i pół inflacja. Jaka inflacja jest Polsce? 20% rocznie. Ile energia wzrosła? Ile paliwo? Ile wzrosło? Ile 
wynagrodzenia? Prawie  o 100% wzrosły Najniższe wynagrodzenia w ciągu ostatnich lat prawie o 
100%. I inne koszty. Przecież to się da wyliczyć. Bardzo prosty sposób szacunkowy i podałem kwoty, 
że tyle by kosztowało akurat koło. Powiedziałem około 250 milionów złotych. Takie są moje oceny, 
opinie tych wartości. Ale jakie to ma znaczenie jak to wyliczyłem?  ja mówię o realnych wzrostach 
wydatków na inwestycje. Mówi pan o miejscowości Psary, w której pan radny Zieliński interweniuje od 
ośmiu lat. Panem radnym Tofilem i znam tą panią od 20 lat, do której przyjeżdżałem, znam się od lat i 
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chcemy jej pomóc. I była możliwość pomocy. Był pomysł wtedy co narobiło się szumu? Przecież pan 
pisał. Nie wiem czy pan pisał, czy ktoś pisał skargę do inspekcji, prawda? Pan zgłaszał wszystko i co 
Pan z tego uzyskał? Jakie pan miał z tego przywileje? Jakieś z tego zyski? Co Pan zrobił w tym 
kierunku? Pan napisał do wielu instytucji i pan zna odpowiedzi co tam się działo i my chcemy to zrobić 
i pan radny Zieliński też otrzyma, bo pani otrzymała to pismo, interpelacje. Podjęła kroki wczoraj albo 
dzisiaj pojechał pracownik tam spółki analizuje dalej, analizuje jak to zrobić, czy trzeba zrobić 
dokumentację projektową przebudowy tego odcinka, czy trzeba zamontować nowe pompy, czy trzeba 
robić nowe studzienki. Trzeba zrobić to technologicznie, prawnie, po przecież jakbyśmy zrobili tak na 
skróty, to by pan by klaskał w ręce, żeśmy usunęli awarię, pomijając podstawy prawne, prawda? Więc 
musimy się do tego przygotować czekając na Pana ruchy, bo to co Pan zgłosił w zeszłym roku 
odnośnie tej awarii nie przyniosło Panu efektu żadnego. Pan nie uzyskał efektów w tym sensie, że nie 
zostałem ukarany. Prawda, że nie dopatrzyły się instytucje łamania prawa? z resztą Pan nic w tej kwestii 
nie uzyskał. Pytał pan jeszcze o innych awariach. Sam sobie panu powiedział, że jest tyle pracy do 
zrobienia, tyle różnych awarii, że musimy te pieniądze dawać tej spółce. Przecież nie możemy od ludzi 
ściągać prawda bo Pan tego nie chce, Pan blokuje pewien sposób pan protestuje i my też nie chcemy 
tego robić. Te kwoty, które są uchwalone, taryfy, prawda? I te kwoty. Za cenę  wodę? Za opłaty za 
wodę i ścieki? One są od kilku - dwóch lat, chyba od dwóch lat już są na stałym poziomie. Ja tylko 
powiedziałem, że te pieniądze, którymi my dysponujemy, zarządzamy w gminie. Są to pieniądze 
podatników, czyli pieniądze naszych mieszkańców i my je dzielimy na poszczególne miejscowości. 
Jednym ze źródeł strumienia przekazania środków jest przekazanie do spółki środków pieniężnych po 
to, żeby ta spółka mogła te rzeczy zrobić. To jest tak proste i tak logiczne, że naprawdę dziwię się, że 
Pan o takim wykształceniu nauczyciel nie może tego pan tego pojąć. Te pieniądze są mieszkańców, my 
nie zabieramy im z kieszeni, tylko one są w budżecie gminy i my je kierujemy na. Naszą rolą, 
obowiązkiem jest ustawowym, żeby te środki z budżetu gminy przekazywać na potrzeby mieszkańców. 
I to robimy. To jest bardzo prosta rzecz. Coś pan jeszcze tam pyta? Chyba o  mnie tak?  
 
01:37:06:11 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, tak pokrótce przedstawił Pan jakieś procenty 
pojedyncze. Wyszło Panu, że z tego nie wychodziło, że dwa i pół raza więcej. No ale ok, ja nie mówię 
o inwestycjach starych, tylko mówię o nowych inwestycjach, gdzie występują problemy i  
 
01:37:19:14 [Dariusz Skiba]: my to robimy.  
 
01:37:23:18 [Dominik Dudek]: No właśnie te inwestycje robicie i potem są problemy. Panie 
burmistrzu, to jest jedna rzecz, to jest jedna rzecz. Druga rzecz, do której, o której pan powiedział, 
panie burmistrzu, no, zgłosił się do mnie mieszkaniec, że wy w 2018 roku zakładacie Skwer Wolności 
w Bodzentynie, a w 2022 robicie renowację Skweru Wolności. No to powiem panu wasza inwestycja 
wytrzymała. Ile lat? Cztery? To wie pan, to troszeczkę krótko jak na inwestycje i takie, jak wy 
zachwalacie stąd Wie pan coś robicie, coś robicie, coś robicie i za chwilę to wymaga naprawy, tak jak 
jest napisane renowacji, renowacji. To jest pan. Pani Przewodnicząca, czy może pani zdyscyplinować 
pana burmistrza Jarosińskiego, bo kolejny raz wykazuje brak kultury i przerywa moje wypowiedzi? 
Naprawdę ja się dziwię, że ktoś taki mógł. Dobra już Nieważne. To jest jedna rzecz. Kolejna rzecz 
odnośnie odnośnie tej sprawy. Psary Stary Stara wieś. Panie burmistrzu, to nie ja miałem na tym zyskać, 
tylko ta kobieta miała zyskać, która już była tak zdesperowana, że publikowała filmiki z tej awarii w 
internecie. To nie ja miałem zyskać, tylko ona miała zyskać. Pan twierdzi, że zna sprawę od 8 lat i przez 
8 lat i to zna pan sprawę od ośmiu lat, 8 lat. Pan zna sprawy i przez 8 lat z taką sprawą sobie nie możecie 
dać rady. To troszeczkę jest przerażające. Ja przeszkadzam wam w tej sprawie, to niech pan to powie do 
mikrofonu, że ja przeszkadzam w tej sprawie  
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01:39:09:04 [Dariusz Skiba]: w sprawie usunięcia awarii w Psarach, bo pani tam bez nazwisk, 
mieszkanka bez nazwisk świadczą, że pan radny przeszkadzał.  
 
01:39:20:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę o zabranie głosu pana radnego pana Jerzego Teofila.  
 
01:39:26:13 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca! Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo! Jeśli chodzi o tą 
awarię w Psarach to tam jest tak. Przez Psary Kąty leci rura, nitka główna 200, 200, dwieście 
milimetrów, a od Psar już początek Psary Stara Wieś do Starej Wsi, gdzie jest nitka główna. Dalej. 
Dalszy ciąg nitki głównej jest dziewięćdziesiąt milimetrów. Szanowni Państwo, proszę sobie 
wyobrazić, jak to było. Jakim sposobem mogło to być wybudowane 2008, jak dobrze pamiętam.  
 
01:40:03:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję.  
 
01:40:08:06 [Jerzy Tofil]: Teraz jeszcze nie skończończyłem pani przewodnicząca A jeśli chodzi o 
kontrolę panie Dudek, to pod koniec roku 2022 była kontrola w PUK. Raczej chyba za Pana 
przyczyną, Panie Dudek Kompleksowa. Dziękuję. Bardzo  
 
01:40:29:05 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Radna Pani Agnieszka Barcikowska.  
 
01:40:35:12 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca!  Pani Przewodnicząca! Panowie 
Burmistrzowie! Wysoka Rado! A propos kanalizacji. Chciałam zapytać w swoim imieniu  ale też w 
imieniu mieszkańców, którzy ciągle pytają o wybudowanie kanalizacji. Mówię tu o ulicy Jodłowej, ulicy 
Grabowej część Wzorek w Świętej Katarzynie. Kiedy mogą spodziewać się rozpoczęcia prac? Wiedzą 
jakie są z tego tytułu później koszty i mimo to pytają ciągle. Bardzo zależy im na tym, żeby wreszcie 
kanalizacja też była u nich wybudowana. Moje drugie pytanie to jest dotyczące ulicy Jodłowiej 
Chciałam zapytać jak wygląda sytuacja.  
 
01:41:19:06 [Andrzej Jarosiński]: ale nie jesteśmy jeszcze w tym punkcie, nie jesteśmy we wnioskach.  
 
01:41:22:02 [Agnieszka Barcikowska]:A przepraszam, ja już się zagalopowałam. Tych pytań chyba 15, 
w związku z czym już się zagalopowałam.  
 
01:41:28:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę o zabranie głosu radnego pana Włodzimierza 
Bąderskiego, który się zgłaszał. Proszę bardzo.  
 
01:41:36:09 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado Panowie Burmistrzowie jak 
sobie tylko dobrze pamiętam od iluś lat zawsze z Psarami były problemy, bo pamiętam koniec Psar 
gdzie były procesje, gdzie podejmowaliśmy trudne decyzje, żeby przy każdej jednej, jak to się mówi 
ściekach robić przepompownie indywidualne. Staraliśmy się jakoś to wszystko zrobić i teraz się 
zastanawiam. Zawsze robiła jedna firma. Jak to się mogło stać, że 2 setka rura jest na jak to się mówi 
najmniejszym poborze tych ścieków? A jak to jest, że 90 jest tak jakby to można powiedzieć na kanale 
tłocznym gdzie zaniedbanie jest i czyje to jest? Powiem teraz jeszcze jedno jeżdżę z bardzo ciekawymi 
osobami, którzy mi mówią, że nie robimy nic i dlaczego nie robimy tak, żeby wszystko ludzie widzieli. 
Tłumaczę im, że robimy bardzo dużo w ziemi i mówią to może zróbcie tak, żeby te rury nie kłaść, w 
ziemię tylko robić na wierzchu, zapisywać ile metrów. I wszyscy będą widzieli, że coś się robi, bo to jest 
w ogóle chore. O czym my w ogóle mówimy? Ładujemy miliony, idą te miliony. Tak jak pan burmistrz 
powiedział, w celu tego, żeby tym ludziom pomóc. A każdy tłumaczy nic nie robią, nic nie robią, nic nie 
robią i najlepiej nic nie robić. Dziękuję, bardzo  
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01:42:50:07 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Radny Pan Dominik Dudek  
 
01:42:52:14 [Dominik Dudek]: Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Tak się ustosunkuję do wypowiedzi 
radnego Tofila. Panie radny, ja nie chcę, żeby przychodziła tu inna kontrola, tylko żeby przeszła to 
komisja rewizyjna i żeby komisji rewizyjnej zostały udostępnione dokumenty finansowe zarówno w 
przedsiębiorstwie jak i w bibliotece publicznej. A teraz takie pytanie do Pana jak była kanalizacja na 
Psarach robiona? Pan był radnym wtedy czy nie? Pan miał możliwość kontroli tej inwestycji jako 
radny? Co daje panu ustawa? Czy był Pan radnym czy nie, Bo jeżeli był Pan radnym to wie Pan do kogo 
Pan może mieć pretensje. Dziękuję.  
 
01:43:28:04 [Teresa Bzymek]: Szanowne Panie Radny Jerzy Teofil proszę nie odpowiadać. Dlatego też 
niejednokrotnie pan radny Dominik Dudek podkreśla, że pytań radnym nie wolno zadawać, że to nie 
radni są od odpowiadania na pytania. Dlatego też proszę o zabranie głosu wiceburmistrza Pana 
Andrzeja Jarosińskiego.  
 
01:43:55:15 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zajmę kilka 
chwil, ale trudno. ja bym bardzo prosił, żeby Pan radny powiedział na której działkach i ile tych usterek 
jest, bo tą o której Pan powiedział we Wzdole, którą panu zaraz, o którą Pan zgłosił, to chciałbym 
ustalić, czy to jest ta sama osoba, która ostatnio światło w kościele wyłączała podczas mszy Więc 
bardzo proszę się upewnić zanim coś Pan mówi. Jeśli chodzi o skwer to nie wolno pytać radnych, ale 
tak sobie tylko sobie podywaguje.  
 
01:44:28:08 [Teresa Bzymek]: Powtarzam słowa radnego pana Dominika Dudka, że to nie do mnie. 
Proszę kierować pytania.  
 
01:44:35:10 [Andrzej Jarosiński]:Czy pan radny tam był przed i po? Nie jestem wielkim zwolennikiem 
kolejnych kolejnych skwerów, ale czy widział jak to wyglądało przed to miejsce i jak po? I mówimy tu 
o kwotach rzędu nie wiem ile 10 tysięcy pozyskanych z zewnątrz dofinansowania, jeśli Pan to nazywa 
inwestycją Brawo! Jeśli to jest dla Pana największy problem gratuluję. Jeśli chodzi ogólnie o kanalizację 
proszę Państwa, to wiecie Państwo doskonale też, że po to w pierwszej kolejności był ten problem. 
Również, ponieważ w ilu 16 miejscowościach zostały zebrane pieniądze, a kanalizacji nie było. I Pan 
też to wie? Dokładnie. A część tej dokumentacji była tylko i wyłącznie wykorzystywana przez PMW. 
Mówił pan i śmieje się pan, jak burmistrz wyliczył kwotę 250 mln. Tak z oka Proszę pana, wniosek na 
żłobek był składany jak dobrze pamiętam 2020 - 21. Przełom. Wartość kosztorysowania większego 
obiektu to było to 4 miliony, o których mówimy. Jesteśmy dziś po przetargu. 10. 10. Ile to jest procent? 
Niech pan policzy. Pan tam dzieli czy mnoży Już nie pamiętam. Ma pan swoje sposoby. Niech pan nie 
takie jak ja. Niech pan policzy, ile to jest procent, bo wychodzi mi, że akurat idealnie tyle samo. Tak 
zdrożały materiały budowlane, usługi i wszystko czy dokładamy do spółki, dokładamy i będziemy 
dokładać, żeby już tych cen nie ruszać. Za kanalizację i ścieki czy ścieki u nas są bardzo drogie. Proszę 
Państwa, jest już gmina po sąsiedzku, gdzie są droższe, a nie robi tylu inwestycji. Z czego się to bierze? 
Prąd w 2022 roku zdrożał o 50% dla instytucji takich jak my, takich jak spółka. W roku bieżącym 
zdrożał dla nas i dla spółki o 87% gdzie koszty energii w zeszłym roku na gminie i na spółce gmina to 
mówię tutaj oświetlenie, wszystkie szkoły i inne budynki to jest około miliona złotych, na spółce 
podobnie. Czyli w przyszłym roku zapłacimy i my i spółka, nie dwa miliony, tylko zapłacimy trzy 
miliony 780, czyli milion siedemset tysięcy bez zwiększania opłat za ścieki musimy gdzieś znaleźć. 
Dlatego też między innymi tego oświetlenia w nocy nie ma. Od razu odpowiem na pytanie, które 
pewnie później padnie. Do połowy marca wykonawca oświetlenia ma wejść na teren budowy i zacząć 
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wymianę oświetlenia. Takie mam zapewnienia od prezesa. Rozmawiałem z nim wczoraj. do 15 marca, 
także proszę wykreślać wszyscy Także tak to sobie wygląda te awarie Jeśli proszę pana, robi się w 16 
miejscowościach, podpina się do tego ok. Chyba ponad tysiąc osób. Tysiąc ponad tysiąc posesji. 
Pewnie, że się zdarzy. Nikt nie jest święty. Bardzo mi się podobało jedno z Pana ostatnich pytań czy 
przy robotach znikających to są te wszystkie, które są w ziemi? Non stop obecny jest pracownik gminy. 
Gratuluję. Jeśli spotkał Pan gdzieś taki urząd, który ma tylu ludzi, że bez przerwy ktoś to obserwował z 
gminy, to gratuluję podejścia do sprawy. Awaria wszędzie się zdarzy zostało. Odpowiedzi oczywiście 
pan otrzyma na piśmie. bo je Pan złożył i nie widzę w tym problemu. A kanalizację dalej będziemy 
robić, bo to co powiedział burmistrz Proszę państwa i tutaj do wszystkich informacja tych, którzy nie 
są na dzień dzisiejszy podłączenie do kanalizacji i wiem co się za chwilę stanie, ci, którzy nie są 
podłączeni. Pan mówi, że jest drogo. Zaraz będą na nas krzyczeć i wołać a czemu żeście u nas nie 
zrobili? Oni chętnie zapłacą po te 11 złotych czy 10 siedemdziesiąt? Chętnie, bo mają problem z głowy. 
Chętnie u nas trafi się jedna osoba na tysiąc. Liczyliśmy kiedyś osób, które nie wyraziły zgody na 
podłączenia na wszystkich miejscowościach. Proszę pana, jedna druga dłoń, reszta wszyscy 
podłączeni. A pan tu  takie demonizuje te koszty? Wszyscy by chcieli. Dokładnie. Tutaj też uzupełnię 
Grabowa, nie Grabowa. Przepraszam Podgórze, które musimy zrobić. Jeśli chodzi o kanalizację, to też 
nie będzie całe Podgórze tutaj, żeby dobrze zrozumieć, żeby ludziom nie narobić tutaj apetytu. To jest 
pas wzdłuż drogi wojewódzkiej. Nie wiemy ile on dokładnie obejmie. Umowa będzie na dniach 
podpisana, bo dzisiaj, proszę państwa, no pan był przeciwny, dokładaliście  państwo tutaj wyraziliście 
na to zgodę, żeby do środków, które były zabezpieczone w wysokości 100 tysięcy, dołożyć 29 ileś tam, 
żeby tą dokumentację realizować i na to dostaniemy środki zewnętrzne, unijne, pewnie coś tam 
będziemy musieli dołożyć, ponieważ musimy osiągnąć efekt dla aglomeracji odpowiednio procentowy 
bo całe województwo by leżało jak byśmy tego nie zrobili. Jest kilka gmin na terenie województwa, 
które musi to osiągnąć i będziemy to robić. Dwa będziemy musieli skontrolować. Jeśli gminy nie będą 
miały dokładnych raportów, nie będą miały odpowiedniego stopnia analizowania, będą płacić w 
następnych latach kary. I co lepsze. Między 5 a 50 tysięcy to jest za brak odpowiedniej weryfikacji, a za 
brak podłączenia i brak udokumentowania odbioru ścieków od mieszkańca i wywiezienia tego na 
oczyszczalnię oczyszczenia. To są kary idące w setki tysięcy. Przecież wiadomo, że nie będziemy tym 
obciążać. Jeśli takiego mieszkańca spotkamy, nie będziemy tym obciążać wszystkich mieszkańców 
tylko danego i będziemy musieli my z kolei na tych mieszkańców nakładać kary. Jeśli chodzi o dalszą 
budowę tej kanalizacji, to nie ma o czym rozmawiać, trzeba dalej iść w tym kierunku.  tak , że. Jeszcze 
raz powtórzę. Spółce. Pożyczamy, umażamy, dokładamy i będziemy dokładać. To jest firma, która ma 
na tym zarabiać i nie zarabia, bo każdy wybudowany nowy odcinek kanalizacji to są kolejne dodatkowe 
koszty, bo spółka i gmina tylko gdzieś zyskuje. Jak się ktoś przyłączy do już istniejącej kanalizacji wtedy 
jest ta opłata za ścieki to jest, że tak powiem czysty pieniądz, który zwiększa jakgdyby dochód z danego 
odcinka. A jak my budujemy nową i ścieki są deficytowe to wiadomo, że będziemy musieli do tego 
więcej dokładać. Dziękuję,  
 
01:51:34:11 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Radny Pan Jerzy Tofil.  
 
01:51:41:20 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo, bo tu pan Dudek chce zrzucić winę 
na mnie, że to niby ja jestem winien tego, że została wybudowana nitka główna O mnie i o tak o 
przekroju 90 milimetrów na odcinku 600 metrów. Muszę Pana zmartwić, Panie Dudek. No niestety w 
2008 8 roku nie byłem radnym, ale wie Pan kto był wtedy burmistrzem w naszej gminie? Dziękuję.  
 
01:52:14:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę. Radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:52:19:20 [Dominik Dudek]: Tak, Panie radny Tofil ,  nie był pan, ale tutaj do wypowiedzi zgłosił się 
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wtedy pan wiceburmistrz, stwierdził, że on był wtedy radnym, czyli był radny, który mógł to 
kontrolować. A wracając, a wracając do nawet przewodniczącego. A wracając. A wracając wracając do 
sprawy związanej z pana tokiem myślenia, że ja jestem przeciwko przeciwko inwestycjom, bo nie 
głosowałem za. Czyli idąc tokiem rozumowania te osoby, które dzisiaj poparły to aby zdjąć ze żłobka 
i przesunąć te pieniądze na inne inwestycje są przeciwko budowie tej inwestycji, Bo to jest taki tok 
rozumowania trochę pana, że skoro ja jestem przeciwny, to wszystko co tam się znajduje może być 
podciągnięte pod to. Ale jeżeli ja i radni inni zagłosowali w ten sposób, że pieniądze zostały 
przeznaczone na inny cel, no to jak to w Pana opinii powinno wyglądać i o czym to świadczy? Dziękuję.  
 
01:53:19:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński  
 
01:53:27:15 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Pierwsza 
rzecz jak zauważyłem to przeciwko tym przesunięciu to był tylko Pan i tak się wyraziłem Proszę mnie 
wyprowadzić z błędu. Bardzo proszę. Czy był jeszcze ktoś przeciw poza radnym? Krótkie pytanie Nie. 
Ale ja nie skończyłem. Także spokojnie. Dwie osoby się wstrzymały jak tam widziałem i ok. Natomiast 
pan jeszcze nigdy nie głosował. Przynajmniej w tym roku. Co by tam nie było, to pan jest z automatu, 
tak jakby się pan bał tych inwestycji, robienia czegokolwiek. ja takie odnoszę wrażenie. A dwa niestety, 
proszę pana, pan nigdy nie zrozumie mojego toku myśleniowego To nie jest możliwe. Dziękuję.  
 
01:54:15:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję  
 
01:54:21:12 Ale szanowne Panie my jesteśmy tuż przed głosowaniem.  
 
01:54:25:16 Jeżeli jeszcze potrwa to proszę, proszę.  
 
01:54:29:04 Radny Pan Dominik Dudek [Dominik Dudek]: Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie 
Burmistrzu, tak zalecam odsłuchać moją wypowiedź i czy ja użyłem sformułowania, że więcej osób 
było głosowało przeciwko tej uchwale, to proszę sobie odsłuchać i dopiero później wypowiadać się, bo 
widzę, że z pamięcią nie jest za dobrze. Dziękuję.  
 
01:54:49:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę. Radny pan Włodzimierz Bąderski  
 
01:54:58:03 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, 
muszę teraz stanąć w obronie Pana radnego Dominika. Ze względu na to, że podejmowaliśmy dzisiaj 
dwie uchwały o dzierżawie pewnych działek. Głosował za. Mam do niego bardzo ogromną prośbę, 
skoro zna temat, żeby się bardzo aktywnie włączył do tego, żeby zrealizować to co jest zawarte w tych 
dwóch uchwałach. Bardzo go o to proszę. Dziękuję.  
 
01:55:28:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Tak. Proszę wiceburmistrz pan Andrzej Jarosiński  
 
01:55:40:13 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado,no  stosuje się tutaj. Staram się 
być już grzeczny. Natomiast nie zgodzę się z wypowiedzią pana radnego Włodzimierza Bąderskiego 
ponieważ moja wypowiedź dotyczyła dwóch uchwał, które dotyczą zmian w budżecie i WPF i tylko o 
nich tutaj mówiłem zwracając się tutaj do Pana radnego Dominika Dudka. Jeszcze jedna rzecz mi się 
nasunęła tutaj właśnie odnośnie wcześniejszej wypowiedzi. Jak dobrze pamiętam to miesiąc temu 
głosowaliście Państwo chyba programy pracy wszystkich komisji. Chyba tak. Prawda, Proszę Państwa? 
Nie wiem, czy takowe wnioski były składane czy nie były i one się zrodziły. Praktycznie co miesiąc 
głosujemy albo o zwiększenie wysokości pożyczki, albo przekazanie jakieś środków, albo dołożenie 
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środków. I zastanawiam się czy nie można tego było zrobić miesiąc wcześniej zgłosić taki wniosek. 
Dziękuję.  
 
01:56:44:21 [Dominik Dudek]: Dziekuję Pani Przewodnicząca! Panie Burmistrzu, na komisjach Pan 
jest prawie zawsze. Jakby Pan dobrze wiedział, to był w poprzednim roku zgłaszany wniosek mój o 
kontrolę pewnych tematów. I dobrze Pan zna stanowisko komisji, że jak chcę kontrolować, to mam 
sobie kontrolować sam. Dlatego myślałem, że tutaj w jakiś sposób uda mi się przeforsować to, aby 
komisja przeprowadziła kontrolę w tych dwóch instytucjach. Dziękuję.  
 
01:57:15:08 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo, przystępujemy. Proszę wiceburmistrz pan 
Andrzej Jarosiński.  
 
01:57:26:15 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, więc nawiążę jeszcze raz, że 
kierował Pan to pytanie do burmistrza, gdzie osobami kompetentnymi do tego, żeby takie rzeczy 
ujmować w pracach komisji jesteście państwo, czyli pan przewodniczący komisji Rewizyjnej i pani 
przewodnicząca. A jak Pan pamięta, to zwracałem pana uwagę. Oczywiście, jeżeli Pan kieruje pytania 
do burmistrza, do pracowników, powinien pan się zwracać do burmistrza. Nie mówiłem, nie 
wspomniałem słowem o radnych. Proszę odsłuchać poprzednie sesje. Dziękuję.  
 
01:57:58:14 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Szanowni Radni. Przystępujemy do. Proszę Panie Radny.  
 
01:58:04:20 [Domonik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca! Tak się składa, że te słowa to 
skierował Pan sekretarz Wojciech Furmanek do mnie. Panie Burmistrzu, radzę sobie odsłuchać sesję. 
Dziękuję,01:58:12:04 [Teresa Bzymek]: rozumiem że to takie krótkie sprostowanie. Proszę bardzo. 
Szanowni Państwo Radni, przystępujemy do głosowania. Kto jest za, kto jest przeciw. Kto się 
wstrzymuje? Szanowni Państwo. stwierdzam, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 
kapitału zakładowego Spółce pod firmą Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Bodzentyn Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Bodzentynie została przez Państwa radnych przyjęta 
większością głosów. Przy jednym głosie przeciwnym. To jest Pan radny Pan Dominik Dudek i 1 głos 
wstrzymujący się radna Pani Agnieszka Barcikowska. Przechodzimy do punktu 11. Wolne wnioski i 
zapytania. Bardzo proszę. Pani Agnieszka Barcikowska w głosowania Pani chciała. Bardzo proszę. 
Jesteśmy w punkcie jedenastym. Głosowanie się odbyło. Bardzo proszę. Radna Pani Agnieszka 
Barcikowska Proszę bardzo.  
 
01:59:37:10 [Agnieszka Barcikowska]: Pani Przewodnicząca! A propos głosowania w punkcie 
dziesiątym chciałam zamknąć okno dyskusji i w tym momencie wskoczyło głosowanie i nacisnęłam 
nacisnęłam. Niestety w momencie kiedy chciałam zamknąć okno z poprzedniej konwersacji no i 
niestety zagłosowało to w ten sposób, że wstrzymuję się od głosu oczywiście jestem za  
 
02:00:00:20 [Teresa Bzymek]: rozumiem, że pani radna jest za.  
 
02:00:03:10 [Agnieszka Barcikowska]: Oczywiście jestem za. Absolutnie nie jestem osobą 
wstrzymujących się od głosu.  
 
02:00:09:21 [Teresa Bzymek]: Dobrze już poszło Ale miło nam słyszeć tą informację. Dziękujemy. 
Szanowni Państwo, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos ?  
 
02:00:13:18 [Agnieszka Barcikowska]:  ja jeszcze? Chciałam kontynuować te pytania a propos punktu 
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11, bo wcześniej się za pospieszyłam, ale to wynikało z tego, że tak dużo pobocznych tematów było 
poruszonych, że. Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca, Panie, Panowie Burmistrzowie, Wysoka 
Rado a propos ulicy Jodłowej  chciałabym tutaj to pytanie powtórzyć kiedy rozpoczną się prace jeśli 
chodzi o kanalizację mieszkańcy o to pytają bardzo często. Ostatnio odbyło się moje spotkanie z 
mieszkańcami na ulicy właśnie Jodłowej Czekają niecierpliwie na pierwsze prace i tylko ulica i też 
mieszkańcy ulicy, ulicy Grabowej i dawnych Wzorek. Oprócz tego chciałam zapytać o rowy ulica 
Żeromskiego i Łysogórska. Ostatnio były bardzo intensywne opady deszczu i mieszkańcom ta woda 
wdziera się na do budynków. Chciałabym też zapytać o to, czy jest taka szansa, bo pytałam wcześniej, 
ponieważ odwiedza nas dużo turystów. Teraz w okresie ferii to było bardzo mocno widoczne o kosze 
To jest mała rzecz już w tym momencie, jeśli chodzi o w stosunku do poprzednich pytań. Bardzo 
zależy mi na tym, żeby zostało dowieszonych więcej koszy. Przy ulicy Kieleckiej i ulicy Żeromskiego 
również śmieci lądują już teraz. W zasadzie nie ma rowów po prostu na ścieżce rowerowej, na 
chodnikach i przy przystankach. Też żeby je zawiesić bardzo bym o to prosiła. I kwestia wodociągu 
ulica Spacerowa i Świętokrzyska. Dziękuję pięknie  
 
02:01:59:18 [Andrzej Jarosiński]: Pani Radna otrzymała pieniądze tam  
 
02:02:03:08 [Katarzyna Sikora]: Dziękuję. Do głosu Do pytań zgłosiła się Pani Bogusława Jankowicz.  
 
02:02:14:16 [Bogusława Jankowicz]: Dziękuję. Ja mam prośbę i moje pytania są skierowane do Panów 
Burmistrzów pierwsze Czy został już wyłoniony wykonawca do budowy świetlicy w Woli 
SZczygiełkowej I kolejne pytanie czyli ponawiam kolejną prośbę o poprawę wyjazdów w Woli 
Szczygiełkowej, czyli tu na tej drodze wiejskiej i wjazd do szkoły. Wjazd do szkoły jest w stanie 
naprawdę masakrycznym Dojdzie do tego, że po prostu już nauczyciele nie będą tam wjeżdżać dlatego, 
że jest w stanie strasznym i na parking nie będą wjeżdżać. Naprawdę Panie burmistrzu, kiedy? Serio. 
Ale jak pan wjechał samochodem, tak i tak dobrze było, nie? A mimo to dobrze było. To dobrze, że 
było niedobrze. No więc bardzo proszę o te trzy worki żwiru Dobrze, też tak myślę, że to będzie 
skończone. I ostatnia prośba. Mieszkańcy skarżą się, że przewoźnik, który obsługuje trasę Kielce Wola 
Szczygiełkowa  chce zrezygnować. Chce w ogóle zlikwidować ten ostatni kurs z Kielc, który wyjeżdża 
22.20 Mieszkańcy 40. No dobrze, więc dlaczego tutaj mieszkańcy zwracają się z prośbą do panów 
burmistrzów Może da się tą sprawę załatwić? Już pisali pisma. Pismo też poszło do urzędu do Kielc. 
Tam chyba ze 20 osób to nie wiem ile, ale podpisywali się właśnie tam. Mieszkańcy interweniowali już, 
ale bez skutku. Naprawdę jest tam około 20 osób, które dojeżdżają właśnie o tej porze i dojeżdżają 
ludzie też z Jeziorka, z Dębna i wiem, że z Dąbrowy wiem, że też. Pismo poszło też do Urzędu Gminy 
do Nowej Słupi, bo też mieszkańcy z Dębna mają z tym problem. Bardzo proszę o nie wiem 
przechylenie się może o pomoc w załatwieniu tej sprawy. To wszystko. Dziękuję.  
 
02:04:14:02 [Katarzyna Sikora]: Dziekuję teraz poproszę  panią Anie Obarę  
 
02:04:18:09 [Anna Obara]: Szanowni Państwo, Panowie Burmistrzowie, ja tu się zgłaszam ponownie 
swoją prośbę odnośnie ulicy Leśnej, Brzozowej o poprawę nawierzchni. Tylko bym prosiła, żeby ta 
poprawa nawierzchni naprawdę była w miarę możliwości solidna, nie tak jak ostatnio, żeby tam mogli 
mieszkańcy normalnie dojeżdżać do swoich posesji, żeby ten wykonawca, który to tam robi, żeby nie 
przeniósł ponownie takiej mazi jak to jak to było dwa miesiące temu, żeby można normalnie tam 
przejeżdżać, bo niestety mieszkańcy często do nas dzwonią. Niestety też bardzo często to się odbywa w 
święta w niedzielę. No jak widzimy dzisiaj nikogo nie ma ani na komisjach, nikogo z mieszkańców, nikt 
tu nie przyjedzie, tylko najwięcej mają do powiedzenia na facebooku i telefonicznie w dniach 
świątecznych. Tak więc nie chciałabym, żeby tu była taka ponowna sytuacja, więc proszę, żeby to 
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zrobić w miarę w miarę możliwości, solidnie i może. Bo wiadomo, że tej drogi prędko tam raczej nie 
zrobimy. No niestety też tutaj jest. Mieszkańcy nie mogą dojść do porozumienia, żeby przekazać grunty 
na rzecz budowy drogi, więc może byśmy chociaż zrobili odwodnienie, co by właśnie, bo mamy tam 
projekt, więc może w ramach tego projektu może byśmy samo odwodnienie spróbowali zrobić. Drugie 
to jest takie moja moja prośba, bo jak Państwo widzicie środki, które miały być na budowę żłobka 
oddalają nam się, więc niestety zbliżamy się do czarnej wizji ewentualnego zamknięcia oddziałów 
przedszkolnych, które są w Świętej Katarzynie. Oddziały przedszkolne w Świętej Katarzynie są tam 
jakoś na preferencyjnych warunkach, bo pani dyrektor nie potrafiła odpowiedzieć do kiedy ona ona ma 
tam zezwolenia na prowadzenie tych oddziałów. No i jeżeli nie zrobimy tam remontu większego, to 
niestety możemy się borykać z tym, że zostanie zostaną zamknięte oddziały przedszkolne, więc proszę 
o zwiększenie i zabezpieczenie kwoty na remont szkoły. Jak tam, gdzie w budżecie mamy zaledwie 107 
tysięcy, czyli za 107 tysięcy to nie jesteśmy w stanie wiele zrobić, żeby utrzymać przedszkola. A mamy 
tam sporo dzieci, bo mam sześćdziesiąt dwoje dzieci w oddziałach przedszkolnych, łącznie z zerówką, 
więc to nie jest mało. Ile to jest? Minimalnie, bo minimalnie, ale to jest tendencja wzrostowa, więc ja 
trzymam kciuki, że jednak gdzieś tam te projekty będą takie, że będziemy mogli wybudować ten żłobek 
z przedszkolem. No ale żebyśmy nie zostali bez niczego, to może postarajmy się o to, żeby 
wyremontować to co w tej chwili mamy. Dziękuję, bardzo  
 
02:07:14:02 [Katarzyna Sikora]: dziękuję, proszę. Włodzimierz Bąderski  się zgłosił.  
 
02:07:15:17 [Wlodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado, Panowie burmistrzowie, ja 
nie będę zadawał pytań, bo co byśmy nie próbowali robić, jakie pytania by nie padały, to i tak są ludzie 
niezadowoleni. Masę ludzi jest niezadowolonych, więc do tego nie będę zmierzał. Chciałbym tylko nie 
sugerując tu nikomu ani nic. Wam tylko chciałem powiedzieć, że po prostu moje ostatnie dni i ostatnie 
czasy polegają na tym, że zacząłem zwiedzać piękną Polskę. I muszę powiedzieć jedną ciekawą rzecz, 
że Świętokrzyskie jest jednym z najbardziej. po Mazowieckim rozwijającym się w województwem 
świętokrzyskim. I taką jak my mamy miejscowość Bodzentyn, Świętą Katarzynę. To są perełki w 
Polsce. Jeżdżę po różnych terenach. Naprawdę jest totalne dziadostwo. Nie ma dróg, nie ma jeszcze ani 
oczyszczalni ścieków. Gospodarki są zaniedbane, płoty się walą. My mieszkamy w bardzo ładnym 
regionie i powinniśmy się wszyscy wspólnie cieszyć, że mimo tych trudności jakie są, coś robimy, coś 
nam się udaje, upiększamy ten nasz teren i cieszmy się z tego, a nie szukajmy kłopotów i nie walczmy ze 
sobą. Dziękuję bardzo.  
 
02:08:26:20 [Katarzyna Sikora]: Dziękuję. Pan Tadeusz Zieliński.  
 
02:08:31:14 [Tadeusz Zieliński]: Ja do pana Burmistrza, zastępcy burmistrza, panie Andrzeju, bo była 
umowa o przebudowie tej drogi łącznika między Psarami a powiatową a wojewódzką na Skarżysko. 
Kiedy to było, ewentualnie nastąpiło, żeby mieszkańcom wytłumaczyć, bo tam naprawdę jest źle 
bardzo na tej drodze tam woda wyrywa, teraz już, bo zasypane są przepusty, jak już wspominałem tutaj 
o tych przepustach, tak że trzeba było zrobić te przepusty i po prostu rwie tę wodę, woda, drogę także 
trudno jest przejechać już dosłownie. Kiedy to by nastąpiło, to przebudowa tej drogi tak na 
Szpilowicach tak zwana  
 
02:09:00:15 [Andrzej Jarosiński]: ogłoszony przetarg i tam jest termin wskazany jak dobrze pamiętam 
na  tamtem rok  
 
02:09:16:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę o głos radnego Pana Jerzego Tofila  
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02:09:21:03 [Jerzy Tofil]: Dziękuję. Panie Burmistrzu, kiedyś pytałem o uzupełnienie ubytków tam na 
drodze w miejscowości Podlesie. Czy tam w tej sprawie coś tam się dzieje. Dziękuję bardzo.  
 
02:09:36:15 [Teresa Bzymek]: dziękuję , prosze Wiceprzewodniczący Pan Jan Wilkosz  
 
02:09:40:18 [Jan Wilkosz]: Dziękuję bardzo. ja chciałem poruszyć temat z komisji, a dotyczył podatku 
od nieruchomości. Wielu mieszkańców ma jakby pretensje, że za dużo płacą. Dziękuję.  
 
02:10:02:03 [Teresa Bzymek]: proszę wiceprzewodnicząca Pani Katarzyna Sikora.  
 
02:10:06:06 [Katarzyna Sikora]: Dziękuję. Dziękuję za głos i chciałabym podziękować również panom 
burmistrzom za to, że zlecili sprzątanie pracownikom wokół budynku przy Szkole Leśnej Starej Wsi 
Dziękuję też pracownikom, którzy tam wykonali dużą robotę i dziękuję również za kanalizację. Drogo 
jest Nie, nie uważam, żeby było drogo, drogo jest i też mieszkańcy są zadowoleni. Tak, ja. Dziękuję.  
 
02:10:49:14 [Andrzej Jarosiński]: Być może to nie jest dobre, ale ta. Pani Przewodnicząca! Ja  
 
02:10:54:14 [Teresa Bzymek]: tak proszę, panie wiceprzewodniczący,  
 
02:10:54:14 [Andrzej Jarosiński]: tutaj odebrałem, odebrałem, nie wiem jeszcze czy przyjemność, ale 
trzeba, trzeba, bo nie wiem co z tego będzie. Natomiast ta droga w Leśnej doszliśmy w końcu do 
porozumienia z powiatem i powiat miał złożyć wniosek na remont, złożył na remont tej drogi, 
natomiast pewnie złożył takich wniosków 18 albo 19 i nie wiemy jak to się będzie miało, jaki to będzie 
efekt końcowy. Chcielibyśmy zamknąć ten temat, zapłacić. No tak, warunek warunek był taki, że 
zgodzimy się na takich warunkach jak było, czyli 50 na 50, z tym, że tu jest taki mały myk ponieważ to 
jest remont i to są środki bieżące. Więc gmina w całości pokryje wkład ewentualny do tych środków 
zewnętrznych. Gmina w całości na remonty, natomiast powiat potem taką samą o taką samą kwotę jak 
tu w remontach, przy inwestycjach jakgdyby zapłaci więcej odda gminie. Kwotowo ma to być to samo, 
natomiast to nam na pewno. Jeśli to przejdzie proszę zaznaczyć, żeby nie było tak, że od razu 
mieszkańcy dzisiaj stwierdzą, że za tydzień będzie koparka. Tak to nam to będzie miało trochę 
negatywny wpływ na nasze wskaźniki w WPF. Natomiast myślę, że jesteśmy w stanie sobie z tym 
poradzić, bo to jest dość wąska droga tam 4 m. Jak dobrze kojarzę to nie ma, a jest rzeczywiście w 
niektórych miejscach tak zniszczona jak. Jak Wiączka w niektórych miejscach, że tak powiem. I jeszcze 
jak mogę, Pani przewodnicząca, to jeszcze raz zwrócę się do pana Włodzimierza Bąderskiego z 
pretensjami, ponieważ powiedział, że mamy tak piękne miejscowości, jak Bodzentyn,  Święta 
Katarzyna. A ja chciałem przypomnieć, że ja jestem ze Wzdołu Dziękuję,  
 
02:12:46:09 [Teresa Bzymek]: dziękuję. Szanowni Państwo, ja również chciałabym przyłączyć się do 
pytania wiceprzewodniczącego Jana Wilkosza ponieważ roznosząc nakazy podatkowe wśród 
mieszkańców właśnie zrodziły się pytania, o czym już informowałam na posiedzeniu stałych komisji. 
Dlatego też bardzo bym prosiła o wyjaśnienie zaistniałych sytuacji związanych nie z Gminą Bodzentyn 
a ze Starostwem Powiatowym i tych czynnościach, które są prowadzone  aby mieszkańcy posiadali 
większą wiedzę i mogli po prostu. Znać przyczynę tych droższych podatków. Proszę radną Panią 
Marzenę Borek o zabranie głosu.  
 
02:13:43:08 [Marzanna Borek]: Dziękuję. Ja zwracam się z prośbą do Panów Burmistrzów o 
interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg Na odcinku od ulicy Opatowskiej do Sieradowic 
Pierwszych na wysokości wytłoków, tzw. wytłoków zrobił się duży ubytek w jezdni. Jest to na łuku. My 
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mieszkańcy wiemy w którym to jest miejscu, więc już tam hamujemy. Natomiast osoby, które nie znają 
może dojść do uszkodzenia samochodu, ponieważ ten ubytek jest bardzo duży i dobrze by było zakleić 
jak najszybciej. Druga prośba to jest mieszkańcy zwrócili się do mnie z prośbą mieszkańcy Śniadki 
Trzeciej o wycięcie zarośli przy drodze od strony Trzcianki w kierunku Śniadki Trzeciej. To jest takie 
niezamieszkałe odcinek i kiedy był śnieg czy pada deszcz? Krzewy te kładą się na jezdni i nawet nie ma 
jak tam w tamtą stronę przejechać. No i tak za kanalizację częściowo dziękuję, ale bardzo proszę o 
kanalizację na Sieradowicach Parcelach i Śniadce Parcelach My też z utęsknieniem czekamy, kiedy ta 
kanalizacja będzie mogła być u nas zrobiona. Dziękuję  
 
02:15:09:19 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo. Proszę Pan Radny Pan Dominik Dudek  
 
02:15:11:05 [Dominik Dudek]: Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Tak nawiązując do tych inwestycji 
wykonywanych na terenie, Bodzentyna m.in. byłem na Targowicy tej małej targowicy, obserwowałem 
zabezpieczenie muru miejskiego. I pytanie jest następujące czy prace związane z tym murem miejskim, 
sposób tego zabezpieczenia, sposób prac wykonywanych w obszarze tego muru miejskiego czy 
otoczenia tego muru miejskiego był ustalany i zatwierdzony przez konserwatora zabytków i to samo 
dotyczy muru od strony muru kościelnego tak naprawdę, czyli to jest od strony południowej też, czy to 
jest ustalone z konserwatorem i to, jak zostało to wykonane, ponieważ tam został obniżony poziom 
gruntu, kamienie zostały ułożone i mam pytanie czy to wszystko było ustalane i weryfikowane i 
zatwierdzone przez konserwatora zabytków? Dziękuję.  
 
02:16:10:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę. Radna Pani Zosia Gliwa  
 
02:16:16:09 [Zofia Gliwa]: Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Państwo, Ja w 
imieniu mieszkańców, ponieważ mam dużo pytań odnośnie łącznika Dąbrowa Górna i Dolna. Kiedy 
będzie wznowiona, jak będą dalsze prace nad ukończeniem tego odcinka? Dziękuję bardzo.  
 
02:16:33:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie wiem czy 
radna Bogusia Jankowicz czy informowała o tym złym stanie drogi z Bodzentyna do Woli 
Szczygiełkowej, bo tam są niektóre takie drobne dziury, które no po prostu już trzeba by już zakleić, 
chociaż tylko te poszczególne, które są utrudnieniem dla wszystkich, którzy korzystają, 
zmotoryzowanych, którzy.  
 
02:17:10:20 [Bogusława Jankowicz]: Jak Pani przewodnicząca jechała dzisiaj i zauważyła, że te są 
zrobione? Bo mi się wydawało, nie jestem pewna, że coś jest zrobione  
 
02:17:15:14 [Teresa Bzymek]: tak, a poniekąd, ale tu przy zjeździe, przy skręcie na Dąbrowę tam 
najbardziej się zjeżdża z górki i tak się troszkę nabiera rozpędu i wpada się w te dziury.  
 
02:17:32:02 [Bogusława Jankowicz]: wydawało mi się, że  
 
02:17:32:02 [Tersa Bzymek]: czy istnieje możliwość takiego takiego połatania w tych najbardziej 
trudnych? Odcinkach Ja rozumiem, że to powiat, tylko nie wiem czy powiat..  
 
02:17:50:17 [Bogusława Jankowicz]: Oni to robią zawsze jak się kończy zima to jeżdżę, sprawdzam i też 
może ktoś tak może wcześniej.  
 
02:17:58:04 [Teresa Bzymek]: Część jest jakby zrobiona, ale niektóre to jeszcze są trudne odcinki. 
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Dlatego też Szanowni Państwo, jak nie ma więcej pytań proszę przechodzimy do 12 go. Proszę Pani. 
Marzanna Borek.  
 
02:18:14:01 [Marzanna Borek]: Ja mam jeszcze jedno pytanie dotyczące projektowanej drogi 
powiatowej przez Sierakowice Parcele Sieradowice Drugie Śniadka Drugą do Śniadki Pierwszej. Jak by 
Pan Burmistrz mógł mi odpowiedzieć na jakim etapie to projektowanie jest i kiedy moglibyśmy zrobić 
kolejne spotkanie z projektantami, żeby wytłumaczyć mieszkańcom, że przez Sieradowice  nie będzie 
szła obwodnica Bodzentyna tylko zwykła droga powiatowa? Dziękuję,  
 
02:18:41:09 [Teresa Bzymek]: dziękuję, proszę. Radny Pan Włodzimierz Bąderski  
 
02:18:44:03 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado, Panowie burmistrzowie, 
Miałem nie zadawać pytań, ale mamy tak. Proszę mnie troszeczkę oświecić, kiedy zostanie otwarcie 
otwarty plac targowy? To jest raz druga strona medalu. Co zamierzamy zrobić my jako gmina? Pan 
burmistrz i my jako radni? Jakie mamy podjąć decyzje, żeby wyremontować ulicę Słoneczną i. Która 
tam jeszcze jest Licealną. Wszystkie kamienie wypadają, to się wszystko rozlatuje. Teraz trzecia strona 
medalu. Są ludzie niezadowoleni, jak to się mówi z tego jak to się mówi gołoborza Tylko proszę 
powiedzieć, jak to wyglądało w formie projektowej, gdzie miało być to obsypane ziemią, gdzie 
zwracaliśmy się w piśmie do wojewódzkiego konserwatora zabytków, gdzie nie miał nic przeciwko 
odbudowie, tylko mówi, że nie ma pieniędzy. Odbudowa muru będzie kosztowała milion zł. Był 
pewien okres, gdzie rozmawiałem z księdzem na temat zrobienia z parkingu wejścia z podjazdem dla 
jak to się mówi niepełnosprawnych, żeby mogli sobie z tego parkingu korzystać i wejść na plac 
kościelny. Nagle okazało się, że przyszedł proboszcz rozmawiał z ludźmi  przychodzą do domu sikać, 
to wycofał się z tego. Ludzie nadal parkują jak jest niedziela, gdzie im tylko pasuje. Rzadko kto korzysta 
z tego parkingu nowego. Ja jako mieszkaniec Górnego Rynku chciałbym naprawdę, żeby troszkę 
ograniczyć, żeby Pan burmistrz i władza Urzędu Miasta i  Gminy zlikwidowała po mojej stronie 
miejsca parkowania. Bo ja przyjadę nie raz pod dom, nie mam gdzie leją się oleje, ja to wszystko myję i 
nie mam gdzie zaparkować. I nie życzę sobie, żeby po tej mojej stronie były parkingi. Proszę bardzo 
parkingi na około rynku. Natomiast po tej stronie dla podążających do sklepu czy do jednego do 
drugiego, a nie zostawiają ludzie samochodu od rana do ciemnej nocy. I trzeba to w końcu zacząć 
rozwiązywać te problemy komunikacyjne, bo się cieszymy, że mamy parking na 56 osób, a wszyscy 
parkują tam gdzie parkowali, a parking na dole jest pusty. Dziękuję, bardzo  
 
02:20:59:03 [Teresa Bzymek]:dziękuję. Rozumiem, że już nie ma więcej pytań ze strony Państwa 
radnych. Przechodzimy do punktu 12 dzisiejszego obrad. To jest udzielenie odpowiedzi na zapytania. 
Bardzo proszę. Pan Burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
02:21:14:17 [Dariusz Skiba]:Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Pierwsza była Pani z pytaniami 
interpelacja i Pani radna Barcikowska jeśli chodzi o kanalizację. Mówimy o tym od lat już prawda Już 
mamy na to blisko 10 milionów złotych i zakończyliśmy już pełną aktualizację dokumentację 
projektową na ulicę Jodłową, na ulicę Spacerową, Widokową, Grabową, Wzorki, Wzdół Parcele. 
Dziękuję. Więc przetarg ogłaszamy w ciągu tygodnia, może dwóch do 14 marca to będzie zastępca. 
Mamy już jakby specyfikację i przygotowane dokumenty do przetargu. Tam jeszcze analizuję to z 
prawnikiem, mecenasem, bo to jest dość obszerna inwestycja. I po rozstrzygnięciu przetargu na te 
ulice, które mówiłem wcześniej, Wzdół Parcele podpiszę oczywiście umowę z firmą, która którą 
ustalimy termin, termin. Tam jest chyba do końca dwudziestego czwartego roku, 18 miesięcy to będzie 
koniec dwudziestego czwartego roku. Tak że na te cztery ulice, Wzorki plus Wzdół Parcele, rowy na 
ulicy Żeromskiego są niedrożne, firmy. Podpisałem firmę z firmą na prace drogowe, ale zlecimy na też 
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odmulenie i czyszczenie w tej firmie tych rowów, o których pani wnioskuje. Jeśli chodzi o kosze w 
Świętej Katarzynie oczywiście rozważymy zakup koszy. W miarę możliwości, potrzeb i warunków 
finansowych. Nie wiem ile tam sztuk, nie wiem. 4 ,  3. Nie pamiętam ile sztuk potrzebnych jest. 
Wodociągi, ulica Spacerowa. W dzisiejszym dniu na sesji. Państwo podczas zmian w WPF ie i budżecie. 
Widzicie Państwo, tam są te zapisy i przekażemy środki dla spółki, żeby wykonała te wodociągi. To jest 
zaległa sprawa. Sieradowice  Parcelanci Celiny i ulica Spacerowa, Świętokrzyska w Świętej Katarzynie 
to są cztery takie zaległe rzeczy, które trzeba wykonać. I oczywiście spółka bez naszych środków tego 
nie zrobi. Dlatego były zmiany w budżecie, żeby przekazać środki do spółki pani Jankowicz Radna 
pytała o świetlicę. Wykonawca jest już wyłoniony. W przyszłym tygodniu podpisze umowę z 
wykonawcą na dalsze prace przy świetlicy. Wjazd do szkoły to już się zajmie tym zastępca, bo tam był 
osobiście. To da radę przywieźć trzy worki posypać jeśli mu się uda wyrównać to żartami, ale zlecimy 
też firmie, żeby poprawiła to w sposób specjalistyczny. Jeśli chodzi o komunikację moi drodzy, 
borykamy się nie tylko my, ale większość gmin w naszym kraju. To jest sprawa prywatna przewoźnicy. 
Oni kalkulują ile jedzie osób, jakie mają z tego zyski. Ja nie znam dokładnie sytuację, to muszę po 
prostu porozmawiać z tymi z tym przedsiębiorcą, dlaczego tak się dzieje i też mnie bardzo denerwuje, 
tak powiem brzydko. Może już irytuje, że jeden z przewoźników publicznie gdzieś tam skarży się na 
gminę, że gmina nie chce dopłacać do tego, to on będzie rezygnował, zrzuca na nas winę na samorząd, 
że to przez nas jest to, że oni chcą likwidować te linie, to jest to jest nieuczciwe. Przecież my o tym 
wcześniej nie wiemy, ale to jest takie sygnały są gdzieś tam, bo słyszałem od wielu osób, że to po co 
burmistrz osobiście burmistrz dopłaci do biletów, to nie, nie są nie nierentowne, to będą zamykać te 
linie. To jest prosto obrzydliwe. Pani Obara, radna pytała Ulica Leśna, Wrzosowa, znamy tę sytuację 
słyszy pan sołtys. Ja też mogę powiedzieć z takim małym żalem, bo jak byliśmy pierwszy raz na 
spotkaniu z mieszkańcami, było około stu osób, to właścicieli posesji tam na ulicy Leśnej, Wrzosowej 
tam się na potęgę tak powiem masowo budują mieszkańcy i to o dziwo też kupują tam działki 
mieszkańcy miasta Bodzentyn tam jest wiele osób, które kupiły tam działki i budują tam swoje domy, 
ale też są miejscowi i są też z innych terenów naszego kraju właściciele działek. I był taki entuzjazm, 
taka była fajna atmosfera, że ludzie jakoś przekażą pod właśnie odwodnienie, bo nam tam chodzi 
gównie żeby odwodnić, bo to nie wybudujemy drogi bez odwodnienia i projektant zaprojektował 
sposób technicznie możliwe, żeby odprowadzić wodę z tej doliny Wilkowskiej w kierunku zbiornika 
wodnego i trochę się zawiodłem bo teraz część mieszkańców się nie zgadza na poszerzenie tej działek. 
No to jak możemy zrobić drogę jak nie mamy odwodnienia a nie mamy odwodnienia,bo nie mamy 
działki czyli ludzie chcą żeby zrobić im drogę a nie możemy tego bo bo nam blokują, czyli de facto 
część mieszkańców jakby przeciwstawia się naszym, naszym działaniom i prośbom sąsiadów, prawda? 
I to jest trochę nieuczciwe wobec innych. Była deklaracja mieszkańców, że przekażą oczywiście, bo to 
jest dla nich bardzo ważne, istotne, komunikacja, żeby tam, na tym miejscu, gdzie budują te domy, że 
mieszkają praktycznie, prawda? Żeby odwodnić i zrobić tam w przyszłości asfalt, tam jest zmasowana 
praca, bo tam przecież jest projekt wodociągu, kanalizacji, jest tam oświetlenie uliczne i droga 
asfaltowa, odwodnienie, rowy, pobocza i tak dalej. Ale będzie możliwość przyłączenia się później do 
sieci w przyszłości środki na budowę żłobka. Wspominałem Państwu już w trakcie dyskusji na temat 
przekazania tych środków dla spółki o żłobku, że to muszę powtórzyć teraz Że. Nie jest w stanie nas 
gminy, żeby dofinansować. W tej chwili  60 procent do tej inwestycji. Bardzo. Mam prośbę do 
Państwa radnych i do mieszkańców o cierpliwość. Przecież tyle rzeczy zrobiliśmy, mnóstwo rzeczy, że 
też czekaliśmy na to kilka lat. Sama ścieżka rowerowa przez Park Narodowy to był proces sześcioletni 
czy rewitalizacja miasta Bodzentyn  około 5 - 6 lat też stawy Biskupie, te wszystkie parkingi nie był 
jakiś. To był długi proces. Żłobek pojawił się nam niedawno, chyba 2 lata temu, kiedy pojawiały się 
środki i pomysły na to, żeby budować. Nie będziemy na siłę robić coś, bo wiemy z góry, że te pieniądze 
kiedyś te unijne czy te rządowe, czy jakby nie były te, to można powiedzieć nie nasze, one popłyną do 
samorządu. Muszą, bo ja dzisiaj rozmawiałem, byłem w Suchedniowie na posiedzeniu naszego 
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stowarzyszenia, Związku Miast, Gmin, naszego województwa i miałem przyjemność krótko 
rozmawiać z kilkoma, może sześcioma kolegami, koleżanką, też z Łopuszna burmistrz, na temat tych 
właśnie problemów naszych finansowych I we wszystkich są problemy finansowe. Jeden włodarz 
niewielkiej  gminy powiedział mi, że gdyby nie przyszło te 2 800 tego wsparcia z góry, to on od 
września nie płaciłby pracownikom pensji. 4 miesiące i te pieniądze, które dostały samorządy, takie 
znaczone od budżetu państwa. Dla większości gmin, to poszły na bieżące wydatki, czyli na 
wynagrodzenia i inne no i oświata to jest bolączka nie tylko nasza. I na pewno po to zrobiliśmy 
dokumentację projektową, żeby to zrobić i to zrobimy w bieżącym roku. Jestem przekonany, że 
pieniądze się pojawią, jakieś właśnie konkursy i nabory wniosków na takie działania. Pan Bąderski tutaj 
mówi o właśnie pięknej gminie, o naszym regionie. Likwidacja miejsca parkowania na Górnym Rynku. 
Moi drodzy, mówiliśmy często o tym, żeby wcześniej jeszcze, żeby uspokoić ten ruch czy ustabilizować 
to parkowanie na terenie miasta, Bodzentyn tam ten Robert I to jest park koło Roberta. Tam 
wprowadzimy takie obostrzenia związane z tym, że parkowanie będzie do godziny czasu bezpłatne. 
Później musimy znaleźć sposób, żeby były opłaty. Jeśli chodzi o Górny Rynek, to to jest strefa 
zamieszkania, tam ma pierwszeństwo pieszy. Będziemy stopniowo ewoluować i namawiać 
mieszkańców jakimiś sposobami? Żeby korzystali z parkingu tego, który jest budowany dla 
mieszkańców i dla turystów też. Żeby korzystali z tego, jak to się zrobi i w jaki sposób. no musimy 
znaleźć jakąś metodę, żeby mieszkańcy nauczyli się właśnie parkować na parkingu za kościołem. Kiedy 
będzie otwarty plac targowy? Najwcześniej mi się wydaje. Dopiero gdzieś, koło kwietnia tak 
przewiduje. Musimy spotkać się tam z tymi handlującymi osobami i firm, żeby porozmawiać. Stawka 
nie wiem, czy stawka już ustalona jest, nie jest taka jest, w uchwale za korzystanie remont ulicy 
Słonecznej i Licealnej Moi drodzy, tu jesteśmy ponad osiem lat i cały czas ten sam problem jest. Co 
roku remontujemy na wasz wniosek poza Waszymi wnioskami gdzie kto zobaczy, zgłosi, zadzwoni np. 
mieszkaniec i co chwilę kleimy te, te, te drogi. Dwie to uliczki to jest bruk kamienny, który wypada 
często najwcześniej po zimie i będziemy to robić cyklicznie cały czas. Mówi pan o przejściu z parkingu 
do kościoła. Były takie plany, ale to trzeba byłoby zrobić dokumentację projektową, zgodę, A później 
proboszcz się z tego wycofał, że już nie potrzeba tego przejścia. Już nie projektowaliśmy tego, tego, 
tego miejsca. Pan radny Zieliński pytał o drogę gminną Psary Ulica Suchedniowska Ja tu mam też taki 
stary ten tabelkę, taką wykaz tych wszystkich naszych składanych wniosków do różnych, do programu, 
do polskiego ładu. I ta droga jest razem, wspólnie, wspólnie, razem z ulicą Słoneczną w Świętej 
Katarzynie i to jest w ramach współpracy Związku Gmin Gór Świętokrzyskich to jest w ramach 
czterech gmin Bodzentyn, Łagów, Waśniów, Pawłów. Każda z tych gmin bez Bielin nie ma tam Bielin, 
bo to chodziło o PGR-y Tak, tak, 98% dofinansowania przekazaliśmy, przekazaliśmy zgłoszenia, czyli 
te zgłoszenia to było na gminę, na związek już są przekazane i teraz jest w trakcie ogłoszenia przetargu 
i to oni ogłoszą przetarg bez projektu. Tak? Bo to jest na przebudowę, zgłoszenie i to będzie od od 
Psar  do mostu ten fragment, a drugie etap będzie już w kolejnej jakby kolejnym etapie. Tam musimy 
zrobić solidne na razie wzmocnienie tego odcinka od mostu do wojewódzkiej, żeby ustabilizować 
kruszywem To są dwa obwody, dwa odręby bo się kończy Leśna i Psary Mieliśmy pół miliona na 
zgłoszenie, tak i dzisiaj państwo może potem to uzupełni zastępca, Ale to jest kwestia kilku nie wiem 
dni może tygodnia i będzie ogłoszony przetarg na te zadania. Pan Tofil pyta o ubytki na Podlesiu, Tam 
cyklicznie zgłaszamy, dzwonimy, piszemy do powiatu, żeby te ubytki właśnie zostały zlikwidowane. 
Tak może nazwać, pan Wilkosz Janek. Janusz Jan Wilkosz pytał o podatki od nieruchomości. Tutaj się 
przygotował zastępca. Tylko tak zaznaczę Państwu na wstępie, że Starostwo Powiatowe aktualizuje 
powierzchnie nieruchomości, powierzchnie budynków. Oni wysyłają swoich ludzi i po prostu to się 
zmienia. To jest poza nami, poza gminą. Później my dostajemy informację ze starostwa o naliczaniu 
podatków, a to uzupełni zastępca. Pani Teresa  Bzymek mówiła o drodze powiatowej Bodzentyn - 
Celiny  - Wola Szczygiełkowa Jak na każdym odcinku drogi powiatowej będziemy to zgłaszać do 
powiatu, żeby te ubytki zostały usunięte. Z reguły jest tak, że oni wybierają wykonawcę późną wiosną 
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na te prace remonty cząstkowe dróg powiatowych. Pani Sikora pytała. Nie pytała, tylko podziękowała 
za sprzątanie koło szkoły tak był tam Bałagan to jest takie troszczkę po ludzku nieprzyzwoite, że osoba 
tam, która mieszkała, zostawiła taki skandaliczny teren po sobie.  musieliśmy to sprzątać i w środku i 
na zewnątrz. Pani Marzena Borek Interpelacja w sprawie ubytku na odcinku drogi Ulica Opatowska - 
Sieradowice To już tak hurtem wyślemy pismo odnośnie tych uwag, które dzisiaj padły na sesji do 
powiatu. Wycięcie krzewów jest tam do Trzcianki, Trzcianka Trzecia Pani Radna. Od Trzcianki to jest 
droga gminna. Tak to jest. Tak, tak, tak, wiem to my, się tym zajmiemy, przekażę Pani kierownik i 
kanalizacja. Pani prosiła właśnie o Parcele nawet dzisiaj przed sesją. Trochę szeptem mówiłem o tej 
miejscowości, żeby pamiętać o Parcelach, bo tam jest ten odcinek grawitacyjny, prawda? Z góry może 
dojść do miejsca, gdzie jest remiza i to może być spiąć Tylko musimy zrobić projekt. Musimy dać 
pieniądze, żeby złożyć do budżetu, zabezpieczyć i ogłosić przetarg na projekt kanalizacji. To jest 
odcinek chyba półtora kilometra tak oceniam przed droga powiatowa w Parcele. Tak, Sieradowice 
Parcele Śniadka Tak, to jest odcinek,szanowni państwo ja mam tu wykaz wszystkich umów. Zresztą to 
jest w budżecie. Ja byłem z tym u starosty Gębskiego rozmawiałem ze starostą Majchrem, był ze mną 
wspólnie pan radny Wojciech Kózka. Jesteśmy jedną jedyną gminą w powiecie kieleckim, która wydaje 
tyle środków na projekty dla powiatu. Tu jest 10 zadań, które mamy w budżecie. Oczywiście powiem to 
publicznie byliśmy. Chodzi o priorytety, tam jest zachowane, muszą być. Jest numer 1, to jest Wiącka 
To jest numer 1, jeśli chodzi o konieczność przebudowy drogi, bo to jest tranzyt łączący z gminą. Łączą 
z siódemką, tym bardziej teraz, że jest, że jest zablokowane. ja jechałem też dzisiaj. Są trzy światła, 
Michniów ,Suchedniów to jednego chyba minąłem. Nie byłem, daleko tam nie byłem, zrobiłem tylko 
w Berezowie i droga zniszczona w Psarach w lesie Tam w Parku Narodowym też jest katastrofalna. Tu 
jest droga Wiącka Zagórze jest też niesamowicie zniszczona. No i remonty w Michniowie i 
Suchedniowie tutaj jest tragedia. Są zapowiedzi, że będzie wsparcie. Do tych działań. Jeśli chodzi o tę 
drogę, którą pytała  Pani, pani radna, to jest droga. To termin zakończenia projektu. To jest 29 
wrzesień, bieżący rok. Tak złożył wniosek, bo tam chodziło o geodetę, chodziło też o Wody Polskie i 
jest przesunięte. Zresztą do każdej jest aneksowana Umowa każda jest, bo oni czekają na dokumentację 
z Wydziału Geodezji, Kartografii, Starostwa oraz Wód Polskich. To taki jest termin umowy z Panem 
projektantem firma Jarosław Białek. Pan radny pytał, czy była zgoda konserwatorska na ułożenie tych 
kamieni wokół muru. Tak więc wszystkie prace, które się dzieją. Ja informuję drodzy Państwo, że 
wszystkie prace związane z inwestycjami na terenie miasta i gminy Bodzentyn  są po wszystkich 
uzgodnieniach pozwoleniach na budowę to nie jest nic tylko nie tyczy się tylko tego, o który pytał 
radny, tylko ogólnie o wszystkich inwestycjach, które się dzieją na terenie naszej gminy są robione 
zgodnie z prawem. Pani Zosia Gliwa pytała o łącznik. Powtórzę to co mówiłem kiedyś, że ta droga, bo 
ona jest ujęta razem. W ramach Związku Gmin Gór Świętokrzyskich przenieśliśmy środki z 
planowanych budowy budowania ścieżek rowerowych na inne inwestycje. Każda gmina. Zaplanowała 
sobie inne jakieś tam przedszkole, ale nie wiem czy się uda komuś zrobić za milion osiemset  
przedszkole. Wiemy, że mamy koło 10. Jakieś świetlice też budują z tych pieniędzy. Fotowoltaikę, chcą 
robić też zakup samochodu dla straży OSP No i my z tych środków złożyliśmy właśnie na zakup 
samochodu dla OSP Wzdół, drogę przebudowę drogi Dąbrowa Dolna Górna i przebudowa drogi 
Psary Stara Wieś do granicy Parku Narodowego. Tam dokończenie tego 350 metrów. To są te trzy 
działania, tam jest kwota. Na gminę przypada milion 800 tysięcy złotych. Z pewnością trzeba będzie 
coś dołożyć później po przetargu z naszych środków. Także to już są pani Zosiu, inwestycje te 
wpisane, te dwie drogi Psary i Pgr-ów jest Psary, Psary ulica Suchedniowska  plus ulica Słoneczna, w 
Świętej  Katarzynie, a tutaj jest Dąbrowa plus Psary Stara Wieś, św. Katarzyna. To tyle z tych 
odpowiedzi. Dziękuję. Na razie Pan prosił zastępcę może, żeby wyjaśnił szczegóły odnośnie tych 
podatków. Dobrze, bo to ja też zastępcę chcę prosić. Bardzo ważne.  
 
02:41:19:15 [Teresa Bzymek]: bardzo proszę radny pan Włodzimierz Bąderski  
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02:41:19:15[Wodzimierz Bąderski]: Panie wice burmistrzu, proszę, będę pana na każdej jednej sesji 
pytał na początku i na końcu. Proszę mi wytłumaczyć to o co proszę. Przebudowa ulicy Południowej 
Woli Szczygiełkowej  i ścieżki pieszo rowerowej i przepompowni ścieków, czyli po prostu kolektora 
tłocznego Bardzo bym prosił, żeby Pan powiedział kiedy będziemy w tym kierunku coś robić, bo dla 
mnie jest to jedna z priorytet i jeden z priorytetów w ogóle działania gminy. Dziękuję bardzo,  
 
02:41:57:06 [Teresa Bzymek]: dziękuje  bardzo proszę burmistrz  
 
02:42:01:21 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, uprzedzę. Zastępca dokończy może jak będzie miał 
więcej do powiedzenia, ale będzie miał. Na pewno będzie miał. Moi drodzy. Przygotowujemy przetargi 
cyklicznie, powolutku, stopniowo. Na koniec roku też są przetargi na różnego rodzaju działania 
związane z oświatą, z odświeżaniem, z zakupem olejem itd. Po kolei wszystko i to trwa. Teraz 
puściliśmy. Mamy zestaw tych przetargów i po kolei było prawda i puściliśmy ostatnio Psary salę 
sportową w Psarach po raz drugi. Teraz puszczamy kanalizację. Jeden pracownik robi właśnie 
kanalizację ze spółką, o której mówiłem wcześniej, a drugi pracownik kończy przygotowanie  
 
02:42:51:07 [Andrzej Jarosiński]: drugi jest na   zwolnieniu  
 
02:42:55:10 [Dariusz Skiba]: Ale prac zaraz Nie, nie, nie zachował się, ale. Ale jest zaawansowanych 
działaniach i na ukończeniu przygotowania właśnie przetargu na przebudowę drogi Południowej w 
Bodzentynie Celiny Wola Szczygiełkowa wraz z budową tranzytu kanalizacji z Woli Szczygiełkowej do 
Celin chcemy Wolę Szczygiełkową to jest potężna inwestycja. To nie są żarty.  
 
02:43:22:20 [Włodzimierz Bąderski]: Panie Burmistrzu, jest okres wyborczy , wie pan  
 
02:43:22:20[Dariusz Skiba]:ale ja na to nie patrzę. Ja pracuje cały czas nie naobiecują. Nie moi drodzy. 
My się zajmujemy dokumentacją, mamy pewne sprawy poukładane. Każdy radny wie co mamy robić w 
swojej miejscowościach i to już jest ustalone. Są te pieniądze w budżecie. Ja jestem pewien, że one nie 
wystarczą, bo tam jest chyba 200 tys. zł, ale na ogłoszenie przetargu będzie w marcu na dokumentację 
projektową. Proszę nie mówić, że ja wierzę. Wierzę w pracownika, który przyjdzie ze zwolnienia 
lekarskiego, że przyjdzie zbudowany i zakończy ten proces. Jestem pewien, że podoła temu, dobrze 
zastępca może.  
 
02:44:27:13 [Andrzej Jarosiński]: Ja zgodnie z procedurami spytam jednak Panie Burmistrzu, Pani 
Przewodniczącej czy mi udzieli głosu? Mogę Pani Przewodnicząca Pani Przewodnicząca! Wysoka Rada 
Szanowni Państwo! Po kolei. Jeśli chodzi o przetargi to będzie tak samo odpowiedź do radnego pana 
pana Zielińskiego. Ja proszę Państwa, mam głowę na dół nie dlatego, że się wstydzę, tylko sobie patrzę 
w moje ściągawki. Tak próbowałem notować i tak jak mówił tutaj burmistrz, państwo dzisiaj na sesji 
wprowadziliście środki i wprowadziliście te środki dla Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. To są trzy 
pozycje. Pierwsza to jest 10 tysięcy 250 i to są pgr-y, gdzie mamy właśnie te dwie drogi. To jest odcinek 
od Psar i pamiętam, nie chcę strzelać, to jest jakiś odcinek, na którym kończy się dana działka tej drogi 
prawie do rzeki, nie do samej rzeki, obwód geodezyjnym Psary braknie tam trochę, trochę do rzeki i tą 
drugą część też będziemy chcieli tam wpasować. I ta droga w Katarzynie to jest ulica Słoneczna, jak 
dobrze pamiętam. I proszę państwa, następne zadanie to jest to 10 tysięcy, to jest 110, następne to jest 
131 tysięcy. Bezpieczne Góry Świętokrzyskie. Tam jak burmistrz mówił, to jest ten samochód, którego 
nie kupiliśmy w zeszłym roku OSP Wzdół Tam jest Dąbrowa i tam jest odcinek Psary w stronę Świętej 
Katarzyny, ten ostatni, na który był robiony projekt, do granicy, do granicy z parkiem. I ostatnie 
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zadanie, na które przetarg już został ogłoszony. To nie jest zależne od nas. Związek sobie cyklicznie te 
przetargi puszcza, ale trzeba też wziąć pod uwagę, że to są potężne przetargi, bo to idzie 10 gmin jak 
każda gmina ma po 2 miliony czy 800 albo 2 miliony z wkładem własnym to robi się z tego 20 milionów 
20 różnych zadań, które trzeba poukładać jeszcze z płatnościami. Ten ostatni, na który tutaj mamy 
zabezpieczone państwo, wyraziliście zgodę na zabezpieczenie dwustu dwóch tysięcy i 20 groszy jako 
nasz wkład. To jest ten parking i plac zabaw. I my w Świętej Katarzynie trzeba było tego nie mówić, bo 
to tak dziwnie zabrzmi, ale proporcje są różne, proporcje są nie ok. Biorąc pod uwagę Katarzynę i 
Wzdól a to nie mówiłem tego Natomiast radna mnie kopnęła pani przewodnicząca i na przykład te 
pgr-y akurat te dwie drogi finansowe o te dwa odcinki nam się tam wpasowały, bo tam jest pół miliona 
naszego wkładu. Tak jak państwo widzicie, to jest 10 000, więc to jest prawie darmo, bo to 2% jest 
wkładu własnego. Próbowaliśmy to tak poukładać, że po otwarciu ofert nie będziemy musieli do tych 
inwestycji z własnych środków jeszcze dodatkowo za dużo, za dużo dokładać i to będzie cyklicznie 
schodziło. Przetarg na kanalizację, ulica ogólnie Grabowa, Wzorki i Parcele. Musimy ogłosić do 14 
marca. I tutaj zmierzam w kierunku ulicy Południowej i Woli Szcygiełkowej Proszę państwa został 
puszczony przetarg. Przepraszam na salę pewnie się pojawią On tam jest 14 dni, ale na pewno będzie 
zestaw. Duży zestaw pytań. Tak, teraz powtarza się. OK, teraz musimy. Teraz musimy puścić do 14 
kanalizacje i musimy puścić do połowy marca ulicę Wolności. Chodnik  w Bodzentynie , bo musimy ją 
skończyć do końca wakacji żeby się rozliczyć z rewitalizacji. I następny przetarg to będzie kanalizacja i 
przebudowa. Rozbudowa drogi w kierunku Woli Szczygiełkowej Nie, nie da się. Daj Boże, żeby to był 
koniec marca i dało się to ogłosić, ponieważ te przepisy się zmieniły. Jeśli jest umowa z wykonawcą na 
dłużej niż 6 miesięcy, my musimy już przewidzieć waloryzację, opisać to jakoś, ponieważ jak nie 
zrobimy tego dobrze w umowie, to potem jest problem na dalszym etapie, na dalszym etapie i trochę 
cierpliwości. Tak jak powiedziałem jeden z pracowników poszedł na zwolnienie, jak wróci to 2 dni nie 
będzie nic robić tylko będzie uzupełniał dokumentację rozliczeniową do termomodernizacji na ulicy 
Wolności i dopiero gdzieś tam potem siądzie nad resztą. Także to nie jest takie wszystko ad hop 
parcelacji. Wodociąg to chyba nawet już się robi, że tak powiem. A ja już gdzieś mi tak albo wczoraj, 
albo dzisiaj. Droga Wiączka Chciałem tylko dodać, żeby ludzie, że tak powiem, potraktowali poważnie, 
ponieważ za chwilę powinni dostać informację o okazaniu dzielonych działek i granic, tak? No właśnie, 
także żeby to gdzieś tam dalej szkoła, Święta Katarzyna. Są tam problemy, natomiast to nie jest zawsze 
od lat wydawane warunkowo, zgoda na funkcjonowanie tego w takiej formie jak jest. Natomiast 
jesteśmy po rozmowach z Bankiem Gospodarstwa Krajowego, które udziela pożyczek marzalnych w 
38 procentach, czyli ten wkład gminy to jest te 60 ileś procent i oprocentowanie stałe kredytu to jest 
0,15, Gdzie teraz? Dzisiaj kredyty komercyjne to jest w granicach 8 - 9 procent i zobaczymy, bo to jest 
na dostosowanie budynków i musimy usiąść, porozmawiać chwilę tutaj z pracownikami za dwa 
tygodnie czy nie wejść w wszystkie budynki i po prostu jednym jednym strzałem ogarnąć wszystkie 
tematy, bo te rzeczy związane z dostępnością budynków będą się nam cały czas powtarzały i do 
któregoś tam roku będziemy musieli spełnić te wymogi. To są i nasze, i unijne. I podatki. Proszę 
państwa, to jest. To jest temat, który gdzieś tam już już raz mówiłem, ale jeszcze raz chciałem 
wszystkim tym, którzy dostali w tym roku najwięcej takich osób będzie na terenie miasta Bodzentyn ze 
względu na to, że dotychczas płacili mając gospodarstwo rolne powyżej hektara, od całości tej 
powierzchni płacili podatek rolny z hektara, byli traktowani i cały ten grunt był traktowany jako rolny. 
Natomiast po ostatniej modernizacji ewidencji gruntów i budynków prowadzonej przez starostwo, 
proszę państwa, przez firmę zewnętrzną, jak dobrze kojarzę jest to firma z Rzeszowa. Składając te 
dokumenty firma w starostwie pozmieniała klasyfikację gruntów i jak ktoś wcześniej płacił za metr 
kwadratowy dwa grosze, to nagle zaczął płacić dwadzieścia ileś i ktoś miał ratę. Czy wysokość podatku 
200 złotych polskich nagle mu się zrobiło 400. To samo jest z budynkami. Ktoś kiedyś gdzieś 
wybudował jakiś budynek gospodarczy, Nie zgłaszał go.   i panowie jak chodzili geodeci i mierzyli 
tego pana nosili i teraz od budynków innych jest zupełnie inny podatek niż jak wcześniej nie było 
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płacone w ogóle. Albo jakby to był zakwalifikowany budynek do gospodarstwa rolnego, gdzie był 
zwolniony w ogóle z opłaty. Ja już jestem po rozmowie kilkukrotne i z panem Jerzym Armułą, który 
zajmuje się u nas podatkami. Jedyne rozwiązanie w tym kierunku to jest takie, żeby wysłać pismo 
wniosek do starostwa o zmianę. Wiem, że dość rzadko daje to jakiś efekt, ale daje też w niektórych 
przypadkach albo zmianę klasyfikacji gruntu z mieszkaniówki na rolne, albo o uznanie, że dany 
budynek to jest wiata, a nie budynek. Wiem, że to się odbywa w ten sposób, że potem przyjeżdżają 
przedstawiciele firmy, która to robiła, przyjeżdża przedstawiciel starostwa i to jest weryfikowane. 
Natomiast na trzy przypadki, które znam, w dwóch przypadkach nie uznano tych odwołań. I tak to 
wygląda, bo proszę państwa, podatki z naszej strony to te gruntowe, to jest tak jak były rolne, jest 150, 
120, to jest 10 15%, to tak jak ktoś płacił wcześniej 200 złotych podatku, to biorąc pod uwagę tylko te, 
te wzrosty podatków tutaj zgłaszane przez nas a zatwierdzone przez państwa to by zapłacił 220 230. A 
jeżeli ktoś nagle dostał ze starostwa zmianę klasyfikacji gruntu na mieszkaniówkę albo uznano gdzieś 
tam. Uznano gdzieś tam, że jest to budynek gospodarczy, to nagle mu się zrobiło. Z tych dwóch 200 
złotych zrobiło mu się 400. Jest ta ścieżka. Panie Jerzy, jeśli będzie taka potrzeba, to będzie tym 
mieszkańcom tutaj udzielał pomocy w przygotowaniu takiego pisma. Natomiast taka jest procedura. 
Tam jest w końcu opłata za samo wydanie decyzji około chyba 9 złotych. Tak to wygląda. Ale my na to, 
proszę państwa, nie mamy jakiegoś wielkiego wpływu, patrząc na kwoty podatków. I tutaj mam 
wydrukowane kilka albo nawet kilkanaście gmin. Nie chcę używać nazw, to biorąc pod uwagę gminy 
miejsko wiejskie. Ja tutaj wyłączam Nową Słupia, bo tutaj jest sytuacja zupełnie inna, chociaż też tu nie 
ma wielkiej, wielkiej jakiejś różnicy. Natomiast no niektórzy idą po bandzie, że tak powiem, my 
jesteśmy w dolnej części tych podatków, naprawdę mam to do weryfikacji, jeśli ktoś chce, żeby sobie 
zobaczył, gdzie, jaka gmina, co naprawdę mamy te podatki na przyzwoitym poziomie. Jeśli ktoś będzie 
odczuwał, że został tym tymi zmianami skrzywdzony, to tutaj nasz pracownik pomoże takiej osobie, 
żeby przygotować takie pisma i wytłumaczy dokładnie gdzie i jak trzeba je składać. Dziękuję.  
 
02:54:03:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo, proszę. Jeszcze głos chciał zabrać pan sekretarz 
Wojciech Furmanek. Bardzo proszę.  
 
02:54:11:15 [Wojciech Furmanek]: Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni, Pan radny Dudek 
mnie tu wywoływał, że tak powiem, do tablicy, powołując się na to, że ja kiedyś powiedziałem, że 
powinni się radni zwracać do burmistrza. Tak, potwierdzam, radni powinni się nie powinni się zwracać 
z pytaniami do podwładnych burmistrza, do urzędników tylko do burmistrza i burmistrz na te pytania 
powinien odpowiadać. Mówi o tym artykuł 24 ustawy o samorządzie gminnym ustęp trzeci. W 
sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować interpelacje i zapytania do wójta lub burmistrza. 
Dotyczy to spraw gospodarczych, spraw urzędu. Nie, nie, nie powinno być tak, jak to często jest w 
praktyce, że radni przychodzą do urzędnika i zadają mu pytania czy to na sesji czy poza sesją. Tak jest to 
nie przyjęte. Żeby tak było powinni przychodzić do burmistrza, a burmistrz wyznacza pracownika do 
przygotowania odpowiedzi. I druga sprawa pan radny tu dzisiaj mówił, zwracał się do burmistrza 
właśnie powołując się na moje słowa, żeby komisja rewizyjna zajęła się kontrolą dwóch jednostek. 
Otóż art. 18 a ustawy o samorządzie gminy mówi, że komisja rewizyjna wykonuje inne zadania zlecone 
przez Radę Miejską. A więc to pytanie powinno być skierowane Panie radny do Rady Miejskiej czy do 
przewodniczącego komisji, czy do przewodniczącego Rady i Rada Miejska może zlecić komisji 
rewizyjnej kontrole dodatkowe jakieś Komisja Rewizyjna działa też według planu kontroli, który został 
już przyjęty, ale w każdej chwili Rada może zlecić komisji rewizyjnej dokonanie kontroli. Także proszę 
takie rzeczy kierować albo do burmistrza, jeżeli to dotyczy spraw urzędu, albo do rady, jeżeli dotyczy to 
spraw pracy Rady Miejskiej. Dziękuję.  
 
02:56:33:11 [Teresa Bzymek]: Proszę. Radny Włodzimierz Bąderski  Słucham.  Króciutko bo już 
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kończymy  
 
02:56:38:10 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, wysoko Rada Panowie burmistrzowie. 
Będę  bardzo szybko mówił, bo obserwuję to od kilku lat, działania burmistrzów i na tle takich 
fikcyjnych zarzutów, że są jakieś nadużycia, że są pewne nieprawidłowości, nic nie wyszło, że to jest. 
Więc co stoi na przeszkodzie, żeby przeprowadzić tą kontrolę, skoro nie ma żadnych 
nieprawidłowości, żeby wyjaśnić czarno na białym zamknąć ten temat raz na zawsze? Dziękuję.  
 
02:56:59:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę krótko Pan radny Dominik Dudek  
 
02:57:01:03 [Dominik Dudek]: Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Pan sekretarz odwołał się do ustawy o 
samorządzie gminnym, żeby też może nie nadużywać czasu. To jest raz. Dwa, żeby nie obciążać 
kontrolą pracowników radnych z komisji rewizyjnej. Pan sekretarz rzucał artykułami, to ja też może 
rzucę art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. W wykonywaniu mandatu radnego radny ma 
prawo, jeżeli to nie narusza dóbr osobistych innych osób do uzyskiwania informacji i materiałów 
wstępu do pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały oraz wglądu w działalność 
Urzędu Gminy, a także spółek z udziałem gminy i tak dalej i tak dalej. To ja Pan tylko taką prośbę w 
takim układzie do pana burmistrza, aby poinformował Panią Prezes i Pana. Dyrektora Marcina 
Sikorskiego, że ja na taką kontrolę udam się indywidualnie, samodzielnie, zgodnie z art. 24 ustęp 2, aby 
uniknąć wszelkich podejrzeń. Proszę ich też poinstruować, że dokumenty, które będę oglądał aby. Bo 
zdarzały się takie przypadki jak tutaj. Rozmawiałem z mieszkańcami, że ktoś był w jakiś sposób 
podejrzewany, że dokument zginął podczas przeglądania. Ja będę tak jak to miał w przypadku gminy 
skieruje sobie kamerę na dokumenty, które z którymi się będę zapoznawał, po to, aby wszelkiego typu 
podejrzenia, że jakiś dokument z moim udziałem zaginął. Żeby takie podejrzenia od razu wyciąć. Stąd 
prośba do pana burmistrza, aby poinstruował te dwie osoby, że ja mam takie prawo i z tego prawa 
zamierzam skorzystać. Dziękuję bardzo,  
 
02:58:29:14 [Teresa Bzymek]:  Proszę, Panie burmistrzu.  
 
02:58:34:20 [Dariusz Skiba]: Ale po co? Po co Pan to robi? Moi drodzy, ja tylko jedno zdanie. Szanowni 
Państwo, dla wiadomości, bo tutaj Pan prowokuje cały czas. Ja tylko mam takie informacje. Zrobiliśmy 
w ostatnim czasie w Bodzentynie mieście Bodzentyn  inwestycji za ponad 10 mln zł. Nie padły ze 
strony pana radnego ani dziękuję, ani przepraszam nikogo. Tak jest, bo to ciężko. Ciężkie są to słowa. 
Za ponad 10 mln zł. W zamian za to pan radny Dudek przychodzi, przysyła. Nie wiem czy był 
osobiście wysyła do nas pytanie. Zadaje 36 pytań. 4. Przepraszam, a co na 1 i 34 pytania wysyłane na 
piśmie? To jest podziękowanie za pracę samorządu. Czyli pan radny się nie zajmuję teraz sukcesem 
samorządu, tylko prostu weryfikacją. Oczywiście korzystając z granicy prawa, z ustawy, bo pan ma takie 
obowiązki. Ale jest coś takiego jak moralność, przyzwoitość, życzliwość ludzka. Pan tutaj chce, nie 
wiem, zajechać. Widać pracowników, że pan tutaj kontroluje gminę już do dna. Nic pan nie znalazł. 
Teraz ma mnie tutaj. Prosi o to, żebym przygotował panią prezes. Przecież pan z tą panią prezes już 
prowadzi bój. Od jakiegoś czasu Pan już po sądach się włóczył  z panią prezes. Odwołuję się do SKO 
i pani prezes na to jest gotowa i nie muszę ją instruować, żeby się przygotowała, bo ona jest gotowa na 
to wszystko. I pan dyrektor Sikorski też jest  na to wszystko, więc proszę, nie bój się prosić. Wydaje 
mnie, żebym kogoś instruował czy przygotował. Pan to robi od czterech prawie lat. ponad  to samo 
robi To normalna praca i tylko ta praca. I szkoda panie  radny, bo to wszystko zejdzie na jakieś 
pośmiewisko wobec Pana. Pan kontroluje to co jest. Wszystko jest wiarygodne, czytelne, czyste.  
 
03:00:28:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, zakończmy już tą dyskusję. Myślę, 
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że wszystko zostało powiedziane. Proszę Panie radny, ale sekundę jedną.  
 
03:00:38:14 [Dominik Dudek]: Dziękuję Panie Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, właśnie z uwagi na 
to, żeby później uniknąć takich stwierdzeń jak dzisiaj padały na sesji, że w 2008 roku ktoś będąc 
radnym nie skontrolował jakiejś inwestycji i coś było zrobione. Nie za bardzo  ja chcę uniknąć tego, 
dlatego chcę to skontrolować. Mam takie prawo i będę z niego korzystał. A odnośnie jakości 
wykonywania inwestycji. Jeden z mieszkańców Panu powiedział coś na temat inwestycji w Świętej 
Katarzynie  
 
03:01:05:14 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, przechodzimy do 13 punktu  zamknięcie obrad. 
Stwierdzam, że porządek dzisiejszej sesji został wyczerpany. Zamykam sesję Rady Miejskiej w 
Bodzentynie. Dziękuję wszystkim za udział i przybycie.  


